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Úvodník pro prosincové vydání NZ musí
logicky vznikat již v polovinì listopadu, tedy
v dobì, kdy øešíme vìtšinou zcela jiné vìci,
než nastávající advent, èas Vánoc èi dokonce
louèení se starým rokem.

I já v tento moment tu atmosféru spojenou
se „svátky“ zatím nepoci•uji, nebo• velkou
èást pracovní energie nyní spoleènì s nìkterý-
mi kolegynìmi z úøadu a kolegy z rady mìsta
vìnujeme vyúètování projektù podpoøených
z regionálního operaèního programu a další
pøípravì nových akcí. I zde se však Vánoce
jako téma objevují, a to s ohledem na to, že by
„do Vánoc“ mìly snad být dva ze tøí velkých
projektù doadministrovány a koneènì by tak
mìlo dojít k vyplacení dotací…

V minulém NZ jsem již naznaèoval, že pro-
bíhá pøíprava rozpoètu na rok 2014. Vedle
toho bychom však do konce roku mìli znát ví-
tìze nìkolika velmi dùležitých výbìrových øí-
zení, která budou mít dopad i pro obèany
mìsta a osad. Po velmi úspìšném koncesním
øízení na provozovatele našeho vodovodu a
kanalizace, které pøineslo stabilizaci ceny
vodného a stoèného (a zároveò navýšilo pøíj-
my mìsta, které mohou být následnì zpìtnì
investovány do této infrastruktury), øešíme
v souèasné dobì výbìr firmy, která bude na
další dva roky zajiš•ovat svoz komunálního
odpadu. Dùvodem k vypsání tohoto výbìro-
vého øízení nebyla nespokojenost se stávající
firmou (naopakmusím TS Tøeboò za jejich
služby pochválit), ale i zde pøedevším snaha
o vysoutìžení co nejlepších podmínek (ceny)
pro mìsto. Pøestože u tohoto „výbìrka“ oèeká-
vám spíše menší procentuální úsporu, i zde by
tato naše aktivita mìla pøinést stabilizaci ceny
a vìøím, že i nezvyšování poplatku za svoz ko-
munálního odpadu pro pøíští rok, což by v kon-
textu všeobecného zvyšování cen bylo pro
obèany jistì dobrou zprávou.

Druhým významným krokem bude dokon-
èení výbìrového øízení na rekultivaci skládky.
Realizace akce je naplánována na vìtšinu roku
2014 a harmonogram bude muset být upraven
s vítìznou firmou (do soutìže se pøihlásilo
16 firem!). Výsledkem rekultivace by mìlo
být nejen vypoøádání se s touto starou ekolo-
gickou zátìží, ale též její pøemìna v zelenou
zkulturnìnou plochu, která nebude ostudou
mìsta. Po dokonèení rekultivace by pak násle-
dovalo budování nového sbìrného dvora, kte-
rý by taktéž pøispìl k ještì lepšímu nakládání
s odpady.

Vedle tìchto aktivit bychom též rádi pøi-
pravili podklady k výbìrovým øízením na
akce, o kterých jsem se již zmiòoval v souvis-
losti s pøípravou rozpoètu. Dodavatele a zho-
tovitele bychom rádi vybrali co nejdøíve,
abychom mohli lépe plánovat konkrétní termí-

ny realizací (zejména pøi rekonstrukci èásti
bytù vDomì s peèovatelskou službou to bude
velmi dùležité!) a také abychom si upøesnili
výši nákladù s tìmito aktivitami spojenou.
Vedle tìchto již pøipravených a dotaènì pod-
poøených aktivit však probíhá proces další
pøípravy a snahyo zajištìní finanèních pros-
tøedkù pro další akce, které jsou dùležité pro
rozvoj mìsta a osad (opravy místních komuni-
kací /ale i cest, které mìsto pozemkovì získalo
v rámci pozemkových úprav - napø. od støelni-
ce do Veveøí, od Zámeckého k mìstským ryb-
níkùm do Nakolic, z Hlinova na Janovku èi
cesta kolem Bažantníku – u tìchto cest došlo
k dohodì s Pozemkovým úøadem, první dvì
budou projektovány v prùbìhu zimy s pøísli-
bem realizace v létì èi na podzim 2014, u dru-
hých dvou již probìhlo výbìrové øízení a
realizace je plánována na jaro 2014 s tím, že
veškeré stavební práce hradí Pozemkový úøad
a následnìkomunikace pøevádí do majetku
mìsta/, budování infrastruktury pro pozemky
urèené k stavbì rodinných domù, rekonstruk-
ce bytových domù, rozšíøení parkovacích
ploch /napø. v Navrátilovì ulici/, opravy a
další budování chodníkù /napø. dobudování
chodníku v ulici Vitorazskáaž k ulici Pod Vo-
dárnou vèetnì plochy pro parkování apod).
Takže nejenom s ohledem na souèasné admi-
nistrování projektù z ROPu bude závìr roku
hodnì hektický…

Je mi jasné, že podobnì pestrý poslední
kvartál èi mìsíc èeká mnoho obèanù ve svých
zamìstnáních èi vlastních firmách. Každý rok
si sice plánujeme, že budeme více èasu vìno-
vat rodinì, svým koníèkùm èi jiným zájmo-
vým aktivitám, ale skuteènost je vìtšinou jiná.
Znovu a znovu jsme pohlceni tempem doby, a
tak asi opìt tradiènì budeme doufat, že trochu
toho klidu nalezneme v dobì vánoèní a že
alespoò u punèe, cukroví a pohádek trochu
zvolníme nastavené tempo.

S nadcházejícím èasem Vánoc bych chtìl
proto vyjádøit tradièní pøání, abychom na cestì
k hledání vlastního štìstí èi úspìchu nezapo-

mínali na to, že na svìtì nejsme jenom sami a
že nìkdy i sobì mùžeme udìlat radost tím, že
udìláme radost nìkomu jinému. Pøál bych
proto všem obèanùm mìsta a osad, chalupá-
øùm, ale i jiným návštìvníkùm našeho mìsta a
osad, aby si navzájem umìli pøinášet radost,
nebyli k sobì lhostejní, dokázali se radovat
z úspìchu èi štìstí tìch druhých a zároveò sou-
cítili s tìmi, kteøí zrovna neprožívají š•astné
období èi potøebují naši pomoc. Alespoò touto
cestou bych také rád upøímnì podìkoval tìm,
kteøí tak již v prùbìhu roku èinili…

Pøeji všem obèanùm krásné a pohodové
prožití vánoèních svátkù a veselé rozlouèení
s konèícím rokem 2013 s tím, že pokud Vám
štìstí nepøinesla letošní tøináctka na konci,
aby tu povìstnou kapièku štìstí pøinesl ten ná-
sledující. Vedle úspìšného vykroèení do roku
2014 bych všem rád popøál pøedevším hodnì
zdraví, štìstí, lásky, upøímných pøátel, splnìní
tajných pøání a samozøejmì mnoho osobních i
pracovních úspìchù.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta mìsta

Adventní kalendáø
najdete uvnitø èísla
A nìkolik pozvánek v pøedstihu
na leden
1. 1. Vánoèní vycházka k hraniènímu

kameni,MOP-ÈSOP N. Hrady
4. 1. Tøíkrálová sbírka,

Klášter N. Hrady
11. 1. Muzikál pro dìti „O Snìhurce“ ,

KIC N. Hrady
11.1. Turnaj ve stolním tenise,

SK Byòov
17. 1. Myslivecký ples,MS N. Hrady
23. 1. Cestovatelské promítání,

KIC N. Hrady

Podìkování s pøáním
Vážení ètenáøi Novohradského zpravodaje (dále jen NZ),

nejprve bych chtìla vám všem podìkovat za to, že jste stále ètenáøi NZ,
že se tìšíte na všechny nové a pozitivní zprávy  ze života našeho mìsta,

které se vám snažíme zprostøedkovat.
Dále bych chtìla podìkovat všem, kteøí nám pravidelnì èi obèasnì do NZ pøispívají

a skládají tak novohradskou „zpravodajskou“ mozaiku.
Vám všem pøeji, abyste si pìknì prožili vánoèní èas a pokud si z nìho náhodou udìláte

„nákupní, peèící, konzumaèní a uklízecí maraton“, tak a• jej ve zdraví pøežijete.

Hezké vánoèní  svátky všem pøeje za redakci NZ a KIC Nové Hrady
Kvìta Jarolímková
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Zápis z 94. schùze mìstské rady
ze dne 14. 10. 2013

—1. Kontrola usnesení z 93. jednání rady
Rada mìsta bere bez pøipomínek na vìdomí
kontrolu usnesení z 93. jednání rady mìsta.

—2. Informace k údržbì pozemku mìsta
Rada mìsta bere na vìdomí informaci Tech-
nických služeb mìsta Nových Hradù o údrž-
bì pozemku parc. è. 311/2 v k.ú. Nové
Hrady a nesouhlasí s návrhem manželù Al-
bertových na vyplacení náhrady za péèi
o pøedmìtný pozemek.
(Rada na základì dopisu manželù Alberto-
vých obdržela od øeditelky Technických
služeb mìsta Nových Hradù informaci
k údržbì pozemku parc. è. 311/2 v k.ú.
Nové Hrady. Ze sdìlení øeditelky TSM vy-
plývá, že pozemek byl sekán v roce 2013 2x
a nikoliv 1x, jak bylo uvedeno v dopise
manželù Albertových. Na žádost p. V. Ma-
tìjky, p. Èièoly a p. Jelínka pøestaly TSM
pøedmìtný pozemek sekat, nebo• si jej do-
tyèní chtìli sekat a sušit trávu pro králíky.
Pokud manželéAlbertovi pozemek udržo-
vali, tak pouze kolem svého plotu. Poze-
mek byl 3. øíjna 2013 celý posekán a poté i
doèištìn pomocí køovinoøezù. Technické
služby mìsta N. Hradù stanoví termín,
v rámci kterého budou moci trávu pro své
potøeby /chov králíkù/ využívat, pokud
k tomuto termínu nebude pozemek øádnì
upraven, provedou seèTSM NH tak, aby
byla zabezpeèena øádná péèe o pozemek.
Rada vzala na vìdomí informaci Technic-
kých služeb mìsta Nových Hradù o údržbì
pozemku parc. è. 311/2 v k.ú. Nové Hrady a
nesouhlasilas návrhem manželù Alberto-
vých na vyplacení náhrady za péèi o pøed-
mìtný pozemek.)

—3. Žádost o navýšení rozpoètu
Rada bere na vìdomí žádost Technických
služeb mìsta Nových Hradù o navýšení
rozpoètu o 500.000,-Kè na rok 2013 k fi-
nancování podílupro realizaci projektu
kompostárny s tím, že o navýšení bude roz-
hodnuto dle èerpání aktuálního rozpoètu
pro rok 2013, pøípadnì formou navýšení
pøíspìvku na provoz pro rok 2014.
(Rada obdržela od Technických služeb
mìsta Nových Hradù žádost o navýšení roz-
poètu o 500.000,-Kè na rok 2013. TSM
Nové Hrady podaly žádost o dotaci na kom-
postárnu, dotace je schválená a tuto èástku
by použily na spoluúèast pøi financování
této kompostárny.)

—4. Prodej døíví IV. ètvrtletí 2013
Rada bere na vìdomí informaci o zaplacení
faktur za odebrané døevo z mìstských lesù
za 3. ètvrtletí roku 2013 a souhlasí s prode-
jem døeva dle pøiložené nabídky a návrhu
Technických služeb mìsta Nových Hradù.
(Rada obdržela od Technických služeb
mìsta Nových Hradù informaci o nabídce
na nákup døíví na 4. ètvrtletí 2013 s tím, že

TSM NH doporuèují realizovat prodej
prostøednictvím firem Ing. Miroslav Míka a
STORA /Stora Enso Wood Produkts GmbH
- Ždírec nad Doubravou/. Tito odbìratelé
bez èasového prodlení uhradili faktury za
odebrané døevo v 3. ètvrtletí 2013.)

—5. Zvýšení osobního pøíplatku
Rada mìsta bere na vìdomí navýšení osob-
ních pøíplatkù zamìstnancù Mateøské školy
Nové Hrady a stanovuje odmìnu øeditelce
pí. Evì Heømanové dle návrhu.
(Rada obdržela od øeditelky informaci o navý-
šení osobních pøíplatkù zamìstnancù Mateø-
ské školy Nové Hrady s žádostí o schválení
zvýšení osobního pøíplatku øeditelce MŠ
Nové Hrady.)

—6. Žádost o povolení pøekopu
Rada mìsta povoluje pøekop ulice 5. kvìtna
u bytové jednotky èp. 68, Nové Hrady p.
Vladimíru Princovi, Zahradní ètvr• 256,
Nové Hrady s tím, že komunikace bude
uvedena do pùvodního stavu.
(Rada obdržela od p. Vladimíra Prince, Za-
hradní ètvr• 256, Nové Hrady žádost o po-
volení pøekopu ulice 5. kvìtna u bytové
jednotky èp. 68, Nové Hrady z dùvodu zho-
tovení pøípojky plynu. Pøekop bude prová-
dìn ruènì a provoz v ulici nebude zastaven.)

—7. Žádost o pronájem pozemku
Rada mìsta schvaluje zámìr pronájmu po-
zemku parc. è. 135 v k.ú. Nové Hrady
o výmìøecca. 1400 - 1500 m2 a povìøuje ta-
jemnici MìÚ Nové Hrady zveøejnìním na
úøední desce mìsta.
(Rada obdržela od p. Jaroslava Sobotky,
Nové Hrady žádost o pronájem pozemku
parc. è. 135 v k.ú. Nové Hrady o výmìøe
cca. 1400 - 1500 m2. Pozemek je zanedbaný,
jsou zde náletové døeviny. Proto žádá
o zproštìní nájmu z dùvodu uvedení pozem-
ku do øádného stavu.)

—8. Veøejná zakázka "Snížení imisní
zátìže z dopravy ve mìstì"
Rada mìsta bere na vìdomí Zprávu z posou-
zení a hodnocení nabídek na veøejnou za-
kázku: Snížení imisní zátìže z dopravy ve
mìstì Nové Hrady II. Rada mìsta schvaluje
dodavatele Nilfisk-Advance s.r.o., Praha a
povìøuje starostu podpisem smlouvy.
(Rada obdržela od hodnotící komise Proto-
kol o 3. jednání hodnotící komise o posou-
zení kvalifikace a zprávu z posouzení a
hodnocení nabídek veøejné zakázky: Sníže-
ní imisní zátìže z dopravy ve mìstì Nové
Hrady II. Nabídku podaly dvì spoleènosti
Nilfisk-Advance s.r.o., Praha a SOME Jin-
døichùv Hradec. Nejnižší nabídkovou cenu
podala spoleènost Nilfisk-Advance s.r.o.,
Praha.)

—9. Bezúplatný pøevod – Sokolí hnízdo
Rada mìsta bere na vìdomí informaci Kraj-
ského øeditelství policie Støedoèeského kraje
k bezúplatnémupøevodu pozemkù v areálu
Sokolí hnízdo a povìøuje starostu dalším
jednáním.
(Rada obdržela od Krajského øeditelství poli-
cie Støedoèeského kraje informaci k bezúplat-

nému pøevodu pozemkù v Sokolím hnízdì.
V pøípadì darování pozemkù jsou smluvnì
stanoveny podmínky nezcizitelnosti, neko-
merèní využití ze strany obdarovaného a ne-
možnost pronájmu dalšímu subjektu po dobu
minimálnì 10 let,to vše pod sankcí.)

—10. Rozpoètové opatøení è. 9/2013
Rada mìsta schvaluje rozpoètové opatøení
è. 3/2013.

—11. Neuhrazené pohledávky
Rada mìsta bere na vìdomí informaci o ne-
uhrazených pohledávkách k 30.9.2013 a povì-
øuje starostu zasláním výzvy k jejich úhradì.
(Rada obdržela od Ekonomického odboru
MìÚ Nové Hrady pøehled neuhrazených
pohledávek k 30.9.2013 napø. z nájemného,
svoz odpadu právnických osob.)

—12. Platební výmìry è. 147/2013
a 148/2013
Rada mìsta bere na vìdomí informaci o odvo-
du do Státního fondu životního prostøedí ÈR a
Národního fondu za porušení rozpoètové káz-
nì, souhlasí s úhradou odvodu a povìøuje sta-
rostu podáním žádosti o prominutí odvodù a
penále za porušení rozpoètové káznì.
(Rada obdržela od Finanèního úøadu pro Ji-
hoèeský kraj, Èeské Budìjovice Platební
výmìry na odvod za porušení rozpoètové
káznì v rámci Operaèního programu Život-
ní prostøedí na akci: Snížení energetické ná-
roènosti ZŠ Nové Hrady, z dùvodu, že bylo
pozdì podáno finanèní vypoøádání dotace
dle vyhlášky /odeslání informace o pøijetí
dotace/. Rada konstatovala, že bude podána
žádost o prominutí odvodù a penále za po-
rušení rozpoètové káznì, nebo• nesplnìní
povinnosti nemìlo vliv na naplnìní úèelu
dotace /jednalo se o formální pochybení
v neodeslání dokumentu po skonèení reali-
zace projektu a vyplacení dotace/ a v dobì
kontroly provádìné Finanèním úøadem již
byla tato povinnost splnìna. Po zaplacení
odvodu mùže Mìsto Nové Hrady požádat
o prominutí odvodu a penále.)

—13. Smlouva o zøízení práva
odpovídajícího vìcnému bøemenu
Rada mìsta schvaluje Smlouvu o zøízení
práva odpovídajícího vìcnému bøemenu se
spoleèností E.ON Distribuce, a.s. Èeské
Budìjovice na akci: Nové Hrady - ZTV
ekosídlištì a povìøuje starostu podpisem
smlouvy.
(Rada obdržela od spoleènosti SETERM
CB a.s. Èeské Budìjovice návrh Smlouvy
o zøízení práva odpovídajícího vìcnému
bøemenu se spoleèností E.ON Distribuce,
a.s. Èeské Budìjovice na akci: Nové Hrady
- ZTV ekosídlištì. Stavbou jsou dotèeny
pozemky parc. è. 846/2, 842/1, 1004/4, 839,
829/1, 829/111, 863/29, 829/112 v k.ú.
Nové Hrady. Smlouva o smlouvì budoucí
byla v roce 2012.)

—14. Vytyèení hranice – pozemky k.ú.
Hranice u Nových Hradù
Rada mìsta bere na vìdomí pozvánku Geo-
edetické kanceláøe, Písek na vytyèení hra-

INFORMACE Z RADNICE

pokraèování na str. 3
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nic pozemkù v k.ú. Hranice u Nových
Hradù a povìøuje starostu dalším jednáním.

—15. Vytyèení hranice – pozemky v k.ú.
Nakolice
Rada mìsta bere na vìdomí pozvánku Geo-
edetické kanceláøe, Písek na vytyèení hranic
pozemkù v k.ú. Nakolice a povìøuje staros-
tu dalším jednáním.

—16. Pøíspìvek obèanskému sdružení
Rada bere na vìdomí žádost obèanského
sdružení AUTO - MOTO KLUB Nové
Hrady o finanèní pøíspìvek na èinnost a po-
stupuje jej k projednání na jednání zastupi-
telstva.
Rada obdržela žádost obèanského sdružení
AUTO - MOTO KLUB Nové Hrady o fi-
nanèní pøíspìvek na èinnost ve výši
42 000,- Kè. Novì založené obèanské sdru-
žení zajiš•uje provoz bikrosové a motokro-
sové trati v lokalitì bývalé pískárny
v Nakolicích. O pøíspìvek na èinnost je žá-
dáno z dùvodu budování zázemí v blízkosti
trati (bude pøevedeno do majetku Mìsta
Nové Hrady) a k zajištìní kompenzaèních
opatøení, která byla podmínkou povolení ze
strany Jihoèeského kraje a inspekce život-
ního prostøedí.

—17. Žádost o sdìlení
Rada mìsta bere na vìdomí žádost Státního
pozemkového úøadu Èeské Budìjovice o
sdìlení k prodeji pozemku parc. è. 1488/3 v
k.ú. Údolí u Nových Hradù. Rada povìøuje
starostu odesláním odpovìdi k žádosti a dal-
ším jednáním s Pozemkovým úøadem ve
vìci pøevodu pozemkù v této lokalitì.
(Rada obdržela od Státního pozemkového
úøadu Èeské Budìjovice žádost o sdìlení k
prodeji podle zákona k pozemku parc. è.
1488/3 v k.ú. Údolí u Nových Hradù. Jedná
se o pozemek v blízkosti domu paní Ma-
chutkové, která požádala o jeho odkoupení,
nebo• navazuje na dùm v jejím vlastnictví.
Pozemek není využíván jako veøejná komu-
nikace a Mìsto Nové Hrady tudíž nemá ná-
mitek proti jeho prodeji.)

—18. Stavební øízení
Rada mìsta bere na vìdomí probíhající sta-
vební øízení.

—19. Správní rozhodnutí, ve kterých je
mìsto Nové Hrady úèastníkem øízení
Rada mìsta bere na vìdomí probíhající
správní øízení.

—20. Dodatek è. 1/2013 mandátní smlouvy
Rada schvaluje Dodatek è.1/2013 mandátní
smlouvy uzavøené mezi Mìstem Nové Hra-
dy a STAVEBNÍ PORADNOU, s.r.o. ve
vìci zajištìní výbìrového øízení k akci "Re-
kultivace skládky odpadu Jižní Mìsto Nové
Hrady" a povìøuje starostu jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku è.1/2013
mandátní smlouvy uzavøené mezi Mìstem
Nové Hrady a STAVEBNÍ PORADNOU,

s.r.o. ve vìci zajištìní výbìrového øízení
k akci "Rekultivace skládky odpadu Jižní
Mìsto Nové Hrady". Dodatek øeší posunutí
termínu zahájení zadávacího øízení s ohle-
dem na prodloužení schvalovacích procesù
poskytovatele dotace /Státní fond životního
prostøedí musí pøed zahájením øízení schvá-
lit podmínky zadávacího øízení/.)

—21. Smlouva o právu provést stavbu
Rada schvaluje Smlouvu o právu provést
stavbu a souhlasí s provedením rekonstruk-
ce èásti komunikace III/15010, která se na-
chází na pozemcích ve vlastnictví Mìsta
Nové Hrady v katastrálním území Vyšné
(parc.è. 1646/1 a 1646/2).
(Rada obdržela od Správy a údržby silnic Ji-
hoèeského kraje (zastupující Jihoèeský kraj)
návrh Smlouvy o právu provést stavbu. Na
základì této smlouvy by byl vydán souhlas s
provedením rekonstrukce èásti komunikace
III/15010, která se nachází na pozemcích ve
vlastnictví Mìsta Nové Hrady v katastrálním
území Vyšné /parc.è. 1646/1 a 1646/2/. Ji-
hoèeský kraj by na základìsouhlasu reali-
zoval rekonstrukci v rámci stavby s ná-
zvem Modernizace regionální silnièní
sítì". Výše uvedené pozemky jsou v návr-
hu smìny mezi MìstemNové Hrady a Jiho-
èeským krajem, rada proto souhlasila s
návrhem smlouvy.)

Zápis z 95. schùze mìstské rady
ze dne 22. 10. 2013

—1. Dodatek è. 2 ke smlouvì è. 010/2013 –
šikmá schodiš•ová plošina pro ZŠ
Rada mìsta schvaluje Dodatek è. 2 ke
smlouvì è. 010/2013 a povìøuje starostu
jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku è. 2 ke
smlouvì è. 010/2013 ve vìci dodávky a
montáže šikmé schodiš•ové plošiny pro ZŠ.
Dodatek øeší prodloužení termínu realizace
z dùvodu nutných úprav v prostoru mezi su-
terénem a 1 NP. Uzavíraný dodatek nemá
vliv na cenu díla, pouze dochází k prodlou-
žení termínu dodání do 22. 11. 2013. O pro-
dloužení realizace projektu byl informován
poskytovatel dotace /Jihoèeský kraj/ s tím,
že vyúètování projektu probìhne nejpozdìji
do 29. 11. 2013.)

Zápis z 96. schùze mìstské rady
ze dne 30. 10. 2013

—1. Kontrola usnesení z 94. a 95.  jednání
rady
Rada mìsta bere bez pøipomínek na vìdomí
kontrolu usnesení z 94. a 95. jednání rady
mìsta.

—2. Rozpoètové opatøení è. 10
Rada mìsta schvaluje rozpoètové opatøení
è. 10/2013.

—3. Žádost o prodej pozemku
Rada mìsta schvaluje zámìr prodeje èásti
pozemku parc. è. 20/8 v k.ú. Nové Hrady.
Rada povìøuje tajemnici MìÚ Nové Hrady
zajištìní geometrického plánu a následným
zveøejnìním zámìru na úøední desce mìsta.

(Rada obdržela od p. Ing. Ludovíta Kasana,
Hradební 399, Nové Hrady žádost o prodej
èásti pozemku parc. è. 20/8 o výmìøe cca
16 m2 v k.ú. Nové Hrady. Pozemek je z dù-
vodu lomení plochy v úhlu neobdìlávaný a
zpùsobuje zaplevelování zahrádky v majet-
ku žadatele.)

—4. Žádost o odprodej parcely
Rada mìsta bere na vìdomí žádost p. Václa-
va Pávka, Nové Hrady o odprodej parcely è.
1052/6 v k.ú. Štiptoò a povìøuje starostu a
místostarostu p. Šlence místním šetøením a
projednáním s osadním výborem pro Byòov
- Jakuli a Štiptoò.
(Rada obdržela od p. Václava Pávka, Na-
vrátilova 246, Nové Hrady žádost o odpro-
dej èásti parcely è. 1052/6 o výmìøe cca
1 660 m2 v k.ú. Štiptoò. Pozemek sousedí
s nemovitostí ve vlastnictví žadatele a na-
chází se na nìm studna s pitnou vodou k ro-
dinnému domu.)

—5. Žádost o koupi pozemku k.ú.
Nakolice
Rada mìsta schvaluje zámìr prodeje poze-
mku parc. è. 56 v k.ú. Nakolice a povìøuje
tajemnici MìÚ Nové Hrady zveøejnìním
zámìru na úøední desce mìsta.
(Rada mìsta opìtovnì posoudila žádost Mi-
chaly a Jiøího Hoøejších, Ledenice o koupi
pozemku parc. è. 56 v k.ú. Nakolice)

—6. Protokol o posouzení kvalifikace
Rada mìsta bere na vìdomí Protokol
STAVEBNÍ PORADNY, spol. s r.o. Èeské
Budìjovice o posouzení kvalifikace veøejné
zakázky: Rekultivace skládky odpadu Jižní
Mìsto Nové Hrady a schvaluje vylouèení
zájemce FREKO, a.s. Praha z dùvodu ne-
splnìní kvalifikace.
(Rada obdržela od STAVEBNÍ PORADNY,
spol. s r.o. Èeské Budìjovice Protokol o po-
souzení kvalifikace veøejné zakázky: Re-
kultivace skládky odpadu Jižní Mìsto Nové
Hrady. Posuzováno bylo 16 dodavatelù,
kvalifikaèní požadavky splnilo 15 dodava-
telù.)

—7. Zadávací dokumentace
Rada mìsta schvaluje Zadávací dokumen-
taci veøejné zakázky na služby, zjednoduše-
né podlimitní øízení na veøejnou zakázku:
Svoz komunálního odpadu pro mìsto Nové
Hrady.
(Rada obdržela od STAVEBNÍ PORADNY,
spol. s r.o. Èeské Budìjovice Zadávací do-
kumentaci veøejné zakázky na služby, zjed-
nodušené podlimitní øízení na veøejnou
zakázku: Svoz komunálního odpadu pro
mìsto Nové Hrady.)

—8. Žádost o uzavøení dodatku ke
smlouvì
Rada mìsta bere na vìdomí žádost spoleè-
nosti PRO 22, Èeské Budìjovice o uzavøení
Dodatku è. 001/2013 ke Smlouvì o budoucí
smlouvì o zøízení práva odpovídajícího
vìcnému bøemenu è. 10400001220/008 ke
stavbì "Štiptoò, Kapinos– zahuštìní TS" a

INFORMACE Z RADNICE

pokraèování na str. 4

pokraèovánízestr. 2
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postupuje schválení Dodatku smlouvy k pro-
jednání zastupitelstvu mìsta.
(Rada obdržela od spoleènosti PRO 22,
Èeské Budìjovice žádost o uzavøení dodat-
ku ke Smlouvì o budoucí smlouvì o zøízení
práva odpovídajícího vìcnému bøemenu ke
stavbì "Štiptoò, Kapinos – zahuštìní TS".
Došlo k úpravám projektovaného vedení
NN a byla dotèena i parc. è. 1493/3 k.ú.
Štiptoò.)

—9. Dodatek è. 7 k pojistné smlouvì
Rada mìsta schvaluje Dodatek è. 7 k pojist-
né smlouvì è. 7720683027 se spoleèností
Kooperativa pojiš•ovna, a.s., Praha a povì-
øuje starostu podpisem dodatku.
(Rada obdržela od spoleènosti F.M.
PARTNER spol. s r.o., È. Budìjovice ná-
vrh Dodatku è.7 k pojistné smlouvì
è. 7720683027. Dodatkem ke smlouvì do-
chází k pøipojištìní chodníku na jižní stra-
nì námìstí, ZTV Jižní Mìsto, nouzového
nocovištì a zhodnocení domu na námìstí
èp. 13.)

—10. Žádost o vyjádøení
Rada mìsta souhlasí se zmìnou na lince
320460 Nové Hrady – Nová Ves – Èeské
Velenice a povìøuje starostu zasláním vy-
jádøení.
(Rada obdržela od Krajského úøadu Jihoèe-
ského kraje, odboru dopravy a silnièního

hospodáøství, oddìlení silnièní dopravy
žádost o vyjádøení ke zmìnì licence k pro-
vozování veøejné linkové dopravy na linku
320460 Nové Hrady – Nová Ves – Èeské
Velenice. Zmìnou dochází k vyøešení poža-
davku obèanù mìsta N. Hrady na zajištìní
návaznosti autobusového spoje a vlaku.)

—11. Zápis z jednání komise sociálních
vìcí a zdravotnictví

Rada mìsta bere na vìdomí Zápis z jednání
komise sociálních vìcí a zdravotnictví ze
dne 24.10. 2013 a zaøazuje pí. Alenu Badoš-
kovou a pí. Rùženu Vítkovou do seznamu
uchazeèù o byt v DPS.Rada na základì do-
poruèení komise sociálních vìcí a zdravot-
nictví souhlasí s uzavøením smlouvy o nájmu
na uvolnìný byt 1+1 Údolská èp. 55, Nové
Hrady s pí.Soòou Augustovou.

(Rada mìsta obdržela Zápis z jednání komi-
se sociálních vìcí a zdravotnictví ze dne
24.10.2013 s doporuèením pro radu. Komi-
se doporuèila zaøadit pí. Alenu Badoško-
vou, pí. Rùženu Vítkovou do seznamu
uchazeèù o byty v DPS. Dále komise dopo-
ruèila pøidìlit uvolnìný byt 1+1 Údolská pí.
Augustové.)

—12. Žádost o vyjádøení k odstranìní
stavby

Rada mìsta bere na vìdomí žádost spoleè-
nosti SOHORS, spol. s r.o. Žár o vyjádøení
k odstranìní stavby na pozemku par. è st.
4/1 a è. 10/8 k.ú. Nové Hrady a povìøuje sta-
rostu dalším jednáním.

INFORMACE Z RADNICE

pokraèovánízestr. 3

Oprava støechy a krovu objektu „Statek“
Pøi celkové rekonstrukci interiéru spolkového domu è.p. 74, která byla realizována za pøi-

spìní Regionálního operaèního programu NUTS II Jihozápad, byl odhalen špatný stav støe-
chy a krovu objektu. Z penìz poskytnutých z ROP NUTS II Jihozápad nebylo možné opravu
støechy financovat, proto muselo Mìsto Nové Hrady získat finanèní prostøedky z jiných
zdrojù.

Pro rok 2013 byl pro Mìsto Nové Hrady Ministerstvem kultury ÈR z Programu regenera-
ce MPR a MPZ vyèlenìn finanèní pøíspìvek na obnovu nemovitých kulturních památek
v mìstské památkové zónì ve výši 400 tis. Kè.

Po posouzení stavu památek v Mìstské památkové zónì Nové Hrady bylo rozhodnuto, že
finance vyèlenìné Ministerstvem kultury ÈR pro rok 2013 budou investovány právì do opra-
vy støechy a krovu budovy bývalých „Statkù“. Na první pohled se výmìna støešní krytiny
zdála jako zbyteèná a objevovaly se i názory, že pro finanèní prostøedky by bylo možno najít
smysluplnìjší využití. Odborníci však byli jiného názoru a opodstatnìní této akce potvrdili i
stavební technici z Ministerstva kultury ÈR, které ministerstvo vyslalo ke kontrole pøed zahá-
jením prací za úèelem ovìøení potøebnosti finanèních prostøedkù. Tito potvrdili špatný stav
krovu a žádost o dotaci bez námitek podpoøili.

Oprava spoèívala ve snesení pùvodní krytiny, la•ování a klempíøských
prvkù. Napadené èásti krovu houbami a plísnìmi byly nahrazeny novými,
popøípadì posíleny. V severní èásti byla konstrukce posílena na požadova-
nou únosnost ocelovými vazníky. Krov byl celoplošnì opatøen pojistnou
hydroizolaèní fólií, kontralatìmi a následnì bylo provedeno nové la•ování a
pokládka keramických pálených tašek. Práce byly ukonèeny osazením
klempíøských prvkù.

Na základì výbìrového øízení, do kterého se pøihlásilo celkem 10 firem,
byla smlouva o dílo podepsána s firmou ARCHATT PAMÁTKY, spol. s r. o.
Provádìné práce dozoroval pan Jan Bìlohlav ze STAVEBNÍ PORADNY,
spol. s r.o. z Èeských Budìjovic.

Celkové náklady realizovaného projektu v roce 2013 èinily 1012 653 Kè,
obdržená dotace byla 400 000 Kè.

Marie Mrkvièková, investièní oddìlení

(Rada obdržela od spoleènosti SOHORS,
spol. s r.o. Žár žádost o vyjádøení k odstra-
nìní stavby - demolice objektù na poze-
mku parc. è. st. 4/1 a 10/8 k.ú. Nové
Hrady. Odstranìní bude probíhat postup-
ným rozebíráníms lokálním meziskládko-
váním a roztøídìním materiálu, který bude
následnì odvážen na skládku.)

—13. Stavební øízení

Rada mìsta bere na vìdomí probíhající sta-
vební øízení.

—14. Správní rozhodnutí, ve kterých je
mìsto Nové Hrady úèastníkem øízení

Rada mìsta bere na vìdomí probíhající
správní øízení.

—15. Realizace protidrogové politiky na
území Jihoèeského kraje

Rada mìsta bere na vìdomí "model" finan-
cování protidrogové politiky Jihoèeského
kraje a povìøuje starostu další jednáním.

(Rada obdržela od Jihoèeského kraje – krajské-
ho úøadu,odboru sociálních vìcí a zdravot-
nictví pøípis ohlednì realizace protidrogové
politiky na území Jihoèeského kraje. Jihoèe-
ský kraj realizuje a aktivnì spolupracuje s ob-
cemi s rozšíøenou pùsobností prostøednictvím
protidrogových koordinátorù a vynakládá fi-
nanèní prostøedky na tuto èinnost. Jihoèeský
kraje navrhuje, aby se na financování této
služby podílely všechny obce v Jihoèeském
kraji a v této souvislosti pøipravili návrh mo-
delu spolufinancování protidrogových služeb
všemi obcemi v Jihoèeském kraji.)

—16. Dodatek ke smlouvì

Rada mìsta schvaluje Dodatek è. 1 ke
Smlouvì o partnerství s finanèní spoluúèas-
tí s Jihoèeskou univerzitou v Èeských Bu-
dìjovicích a povìøuje starostu podpisem
dodatku.

(Rada obdržela od Jihoèeské univerzity
v Èeských Budìjovicích návrh Dodatku è. 1
ke Smlouvì o partnerství s finanèní spoluú-
èastí, uzavøené dne 31.7.2013 na projekt:
Pøírodní a technické vìdy bez hranic. Pøed-
mìtem dodatku je ustanovení, že mìsto
bude zadavatelem zakázky stavebních pra-
cí, které budou realizovány v objektu ve
vlastnictví Mìsta Nové Hrady.)
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Granty pro hasièe
V mìsíci øíjnu mìsto Nové Hrady za pøispìní grantového progra-

mu Podpora jednotek sborù dobrovolných hasièù obcí Jihoèeského
kraje realizovalo dva projekty. Investièní grant “Rekonstrukce požár-
ní zbrojnice” byl realizován v hasièské zbrojnici v Údolí u Nových
Hradù a neinvestièní grant “Poøízení pneumatik pro hasièský automo-
bil Tatra 148 CAS 32" byl realizován v Nových Hradech. V rámci in-
vestièního grantu byla poøízena dvoje sekèní stropnì výsuvná
garážová vrata s elektropohonem i nouzovou ruèní otevírací spojkou.
V rámci neinvestièního projektu byly zakoupeny 4 zimní pneumatiky
pro hasièský automobil Tatra 148 CAS 32. Jihoèeský kraj na investiè-
ní projekt uvolnil pøíspìvek ve výši 62 000 Kè (52,46 % celkových
nákladù projektu, 47,54 % tj. 56 191 Kè hradilo formou spoluúèasti
Mìsto Nové Hrady) a na neinvestièní pøíspìvek 30 000 Kè (55 % cel-
kových nákladù projektu, 45,4 % tj. 24 550 Kè hradilo formou spolu-
úèasti Mìsto Nové Hrady).(foto 1, 2, 3)

Ing. Alena Raabová, MìÚ Nové Hrady

Projekt „Nové Hrady - Veveøí - vrty HV-1, HV-2“
Mìsto Nové Hrady v rámci v rámci Operaèního programu Životníprostøedí, podporova-

néhoz prostøedkù ERDF/FS, vèetnì spolufinancování ze SFŽP ÈR a SR realizovalo projekt
„Nové Hrady - Veveøí - vrty HV-1, HV-2“.

Cílem projektu bylo prùzkumnými vrty HV-1, HV-2 ovìøit a zhodnotit kapacitu zásob pod-
zemní vody v uvedené lokalitì a vyhodnotit možnost pro budoucí možné využití podzemních
vodních zdrojù pro zásobování obyvatelstva mìsta Nové Hrady pitnou vodou.

V mìsíci záøí byly ukonèeny vrtné práce. V øíjnu byly provedeny èerpací zkoušky a vyhodno-
cení kvality vody. Na základì vyhodnocení výsledkù terénních a laboratorních prací mùžeme vrt
HV-2 oznaèit za vodohospodáøsky využitelný. Garantované množství vody od zhotovitele pro-
jektu je 0,7 l/s. Pro využití vrtu HV-2 jako zdroje pitné vody je zapotøebí vodu pøefiltrovat a
dezinfikovat. Vzhledem k nízké vydatnosti vrtu HV-1 (0,02 l/s) bylo doporuèeno využívat tento
vrt pouze jako monitorovací.

Celkové uznatelné náklady projektu èinily 583 742,- Kè (z toho dotace: 366 028 Kè, tj.
62,7 %, spoluúèast mìsta: 217 714 Kè, tj. 37,3 %).(foto 4, 5)

Ing. Alena Raabová, MìÚ Nové Hrady

DUŠIÈKOVÝ HØBITOV
Dušièkový èas na høbitovì bývá opravdu kouzelný. Hroby nazdobené, osvìtlené svíèkami,

navíc i poèasí pøálo všem, kdo náš høbitov navštívili, i všem, kdo se vydali na høbitov a upravo-
vali svùj hrob. Ovšem nìkteøí z VÁS, kdo upravujete své hroby, nepøejete našemu høbitovu, aby
byl krásný a upravený. Mìli byste mít na mysli, že høbitov je kompaktní místo, nejen Váš hrob je
celý høbitov. Jsem z Vás opravdu zklamaná. Dali jsme Vám na høbitov pìkné odpadkové koše a
vy kolem nich dìláte nepoøádek. Copak nechápete, že koš je pouze na drobný odpad a že celé
kvìtiny i se zemí patøí do kontejneru? Copak nechápete, že když se do koše už nic nevejde, tak je
tøeba odpad odnést do kontejneru a ne zakládat skládku? Obcházela jsem høbitov 27. 10. a 2. 11.
a vždy to bylo stejné. Koše pøeplnìné, skládka vedle nich a kontejner prázdný. Technické služby
vyvážejí koše až 3x týdnì a vždy v pátek byly prázdné. Ne nadlouho. Je mi z Vás smutno a mìli
byste se stydìt. Když nejste zvyklí udržovat poøádek jinde, alespoò na høbitovì, místì klidu a od-
poèinku Vašich blízkých,  se o to snažte.

Ráda bych Vás o to požádala a apelovala na Vás. KOŠE JSOU POUZE NA DROBNÝ
ODPAD! Miroslava Círalová, správce høbitova

1

2 3 5

4
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Podzim v tøeboòském hospici
Od záøí fungující Hospicová péèe sv. Kleofáše Tøeboò pro-

žívá každý den intenzivnì a pracovnì. To vše by nešlo bez Vás,
pøátel a dárcù našeho zaøízení. Rádi bychom na úvod podìko-
vali všem, kteøí se aktivnì zapojili do „klikací“ soutìže Projekt
snù, kde jsme usilovali o získání prostøedkù na poøízení služeb-
ního automobilu. Dosáhli jsme díky Vašim hlasùm na páté mís-
to a získali tak pìt tisíc korun. Tato èástka nám
nezajistí nákup novìjšího vozu, ale události se
sebìhly tak, že jsme ve stejném èase dostali da-
rem auto starší, leè pro naši potøebu nyní dosta-
èující a pìt tisíc korun nám pokrylo náklady
spojené s pøevodem a drobné opravy, které
byly nutné. Takže na Tøeboòsku již mùžete
potkat auta s naší pampeliškou a my vám za nì
dìkujeme!

Bìhem øíjna i listopadu probìhlo nìkolik
benefièních a prezentaèních akcí: v Èeském
Krumlovì „Schwanda bìh pro hospic“, kde se
bìhalo nejen pro nás, ale i s námi a tak nás potì-
šil nejen sponzoring, ale i milá atmosféra závo-
du. V Tøeboni jsme se s Vámi rádi setkali na
Dni otevøených dveøí a Veletrhu neziskových
organizací, kde jsme prezentovali naši èinnost.

„Podzimní ozvìna pro Kleofáše“ probìhla
na zaèátku listopadu v tøeboòském divadle. Te-
levizní hlasatelka Kamila Mouèková se s námi podìlila o její životní pøíbìh, okomentovala dìní
v dnešní dobì a v neposlední øadì pøednesla krásný text „Modlitba ve stáøí“. Velice si vážíme její
návštìvy v Tøeboni a podpory našeho hospice. Stejnì tak dìkujeme za hudební doprovod pìvec-
kému sboru Pìslav – Ozvìna, který také vystupoval bez nároku na jakoukoli odmìnu. Jsme
potìšeni každým takovým dobrým skutkem.

Tým hospice (zdravotní sestry, sociální pracovnice, lékaøky, psycholog, duchovní, dobrovol-
níci a další) vyjíždí a vìnuje se pacientùm a rodinám, ale také se stále vzdìlává a aktivnì zapoju-
je do hospicového hnutí v ÈR. V záøí se nìkteøí z nás vypravili na tøi dny do Brna na pátou
Èesko-slovenskou konferenci paliativní medicíny. 7. listopadu jsme se stali mimoøádnými èle-
ny Asociace poskytovatelù hospicové paliativní péèe, která sdružuje hospice v ÈR a pøispívá
k pozitivní promìnì vztahu èeské spoleènosti ke smrti a umírání. A o týden pozdìji jsme se
zúèastnili setkání v Domácím hospici Duha v Hoøicích, jehož smyslem bylo nabídnout pomoc a
podporu novì vznikajícím týmùm. Do Hoøic se vždy rádi vracíme, nacházíme tam velkou inspi-
raci a prostor ke sdílení našich radostí i starostí, které zažíváme pøi výchovì naší spoleènosti ve
vztahu k tìžce nemocným a umírajícím.

V zimním období mùžete shlédnout na Tøeboòsku výstavu fotografií z hospicù v Èeské re-
publice s názvem „Nevšední tváø radosti“, která putuje již druhým rokem po naší republice. Bì-
hem prosince bude instalována v Lomnici nad Lužnicí (vernisáž 6. 12. 2013) a v lednu
v Borovanech (vernisáž 8. 1. 2014). Do Tøebonì zavítá výstava ještì v dubnu.

Nyní bychom Vám chtìli popøát Pokoj a Dobro v nastalém èase adventním a vánoèním. Pøi
pohledu na jeslièky s právì narozeným Jezulátkem si mùžeme pøipomenout slova vrchní sestry
Domácího hospice Duha paní Jany Sieberové: „Rození a umírání je v životì pouze jednou, neo-
pakuje se. Pojïme se chovat k jeho konci tak, jak se chováme k jeho zaèátku.“

Za celý tým Hospicové péèe sv. Kleofáše Tøeboò
Mgr. Petra Brychtová, øeditelka

Senior klub Nové Hrady
poøádá v pátek 13. 12. 2013 zájezd
do Èeských Budìjovic na Adventní

trhy na námìstí.
Odjezd autobusu je v 9.00 hod.

z novohradského námìstí a od DPS.
Na zájezd je nutné pøihlásit se pøedem

u paní Aleny Badoškové
(tel.: 607 776 951) do 11. 12. 2013.

V pøípadì malého zájmu pøihlášek se
zájezd neuskuteèní.

Tøíkrálová sbírka
Vážení spoluobèané,
již tradiènì po novém roce pøichází Tøí-

králová sbírka. V letošním roce bude zde
na Nových Hradech probíhat v sobotu
4. ledna.Tentokrát jsme se rozhodli sbírku
vìnovat na podporu Domu sv. Františka ve
Veselí nad Lužnicí. Jedná se o dùm chránì-
ného bydlení pro seniory a zdravotnì posti-
žené, jehož zøizovatelem a provozovatelem
je Diecézní charita Èeské Budìjovice.

V roce 2002 postihla jedna z nejvìtších
povodní mìsto Veselí nad Lužnicí. Diecéz-
ní charita v Èeských Budìjovicích byla
jedním z významných pomocníkù pøi od-
straòování materiálních škod obyvatel, ale
stala se i významným poskytovatelem du-
chovní a psychologické pomoci postiže-
ným. Na základì tìchto zkušeností a novì
vzniklých potøeb vznikla myšlenka výstav-
by náhradního ubytování pro obyvatele,
kteøí ztratili své možnosti bydlení (demoli-
ce, dlouhodobá oprava nemovitosti).

Za významné finanèní pomoci sponzo-
rù a státu byla v roce 2004 zahájena vý-
stavba moderního ubytovacího zaøízení.
První obyvatelése nastìhovali 11. listopa-
du 2005. Zmìnou legislativy v oblasti pos-
kytování sociálních služeb v pobytových
zaøízeních k 1. lednu 2007 byl k tomuto
datu zvolen jako nejvhodnìjší typ sociální
služby –dùm chránìného bydlení pro senio-
ry a zdravotnì postižené. K tomuto kroku bylo
pøistoupeno po zhodnocení vnitøního uspoøá-
dání objektu, spektra dosud poskytovaných
sociálních služeb a zájmu o tuto sociální služ-
bu. Poskytování peèovatelských úkonù bylo
rozšíøeno na 24 hodin dennì a celoroènì.

Dùm sv. Františka se tak stal moderním
pobytovým sociálním zaøízením pro se-
niory a zdravotnì postižené, které zajiš•u-
je peèovatelskou službu na vysoké úrovni
a v prostøedí, které se v maximální míøe
pøibližuje domácímu prostøedí. Více in-
formacímùžetezískat na internetové stránce
http://veseli.charita.cz/dum-sv-frantiska, kde
si mùžete prohlédnout i video-prezentaci.

Závìrem Vám všem pøejeme v této ad-
ventní dobì požehnané vánoèní svátky,
š•astný nový rok a všem dárcùm již pøedem
dìkujeme za jejich dary – upøímné Pán Bùh
zapla•.

P. Tomáš Libant
– pøedstavený Kláštera Božího Milosrdenství

a Václav Švarc
– øeditel Oblastní charity Nové Hrady
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Oblastní charita v Nových Hradech
Vážení spoluobèané,

dovolte mi, abych u pøíležitosti Týdne Cha-
rity, který byl zde na Nových Hradech zahájen
26. listopadu 2013 na mìstském úøadì, v krát-
kosti prezentoval Oblastní charitu v Nových
Hradech. Èinnost Oblastní charity je úzce pro-
pojena s mnohými èinnostmi misijního spole-
èenství Rodina Panny Marie, které již nìkolik
let žije zde na Nových Hradech v Klášteøe Bo-
žího Milosrdenství.

Nejviditelnìjší akcí Oblastní charity je
Tøíkrálová sbírka, která se koná tradiènì na za-
èátku nového roku. Jejím prùkopníkem zde na
Nových Hradech byl ještì P. Bonfilius spolu
se svými nejbližšími spolupracovníky. Ze
skromných zaèátkù se tato akce rozrostla do
dnešních rozmìrù, kdy na správním území tøí
obcí – Nových Hradù, Horní Stropnice a Oleš-
nice – vychází koledovat témìø 30 skupinek a
celkem je zapojeno kolem 100 lidí. I když jsou
mnozí z nás køes•ané, stále více se do Tøíkrálo-
vé sbírky zapojují nevìøící lidé. V této akci nás
všechny spojuje pøedevším sociální cítìní a
touha udìlat nìco dobrého a užiteèného pro
druhé lidi. Tøíkrálovou sbírku cítím èím dál
více jako akci, která spojuje mnohé lidi a vnáší
tak do spoleènosti klid a porozumìní. Za orga-
nizování Tøíkrálové sbírky je zodpovìdný pan
Václav Švarc. U nìho se mohou též hlásit i pøí-
padní dobrovolníci a to jak dìti tak dospìlí.
Mobilní kontakt je: 733 741 222.

Práci s mládeží se vìnuje pøedevším misij-
ní spoleèenství Rodina Panny Marie, avšak
v letošním roce se na tom podílela konkrétním
zpùsobem i Oblastní charita. Podaøilo se nám

poprvé zorganizovat výlet pro tøíkrálové kolední-
ky jako odmìnu zajejich vydatnou pomoc. V so-
botu 23. listopadu jsme byli v Jindøichovì Hradci,
kde jsme si prohlédli Krýzovy jeslièky, navštívili
jsme kostel Nanebevzetí Panny Marie, pøekroèili
poledník a v bývalém klášteøe, který je dnes mu-
zeem, jsme navštívili výstavu krásných betlémù.
Èást tøíkrálové sbírky byla použita na organizaci
dìtského tábora, který vedlo misijní spoleèenství
Rodina Panny Marie. Díky této podpoøe se mohly
zúèastnit dìtského tábora i dìti ze sociálnì slab-
ších rodin z Nových Hradù, Horní Stropnice,
Rychnova a Olešnice.

Ve spolupráci s místní lékaøkou paní dok-
torkou Návarovou a misijním spoleèenstvím
Rodina Panny Marie poskytuje Oblastní chari-
ta pomùcky usnadòující pohyb, jako chodítka
a vozíky, a pro dlouhodobì nemocné zapùjèu-
jeme i polohovací postele.

V letošním roce jsme zorganizovali mate-
riální humanitární sbírku na pomoc obìtem
postiženým povodnìmi. I když jsme tuto akci
letos organizovali poprvé, zaznamenali jsme
milou odezvu ze strany našich spoluobèanù.
Vybraný materiál jsme odevzdali Diecézní
charitì v Èeských Budìjovicích, která jej ná-
slednì distribuovala konkrétním lidem v posti-
žených oblastech. Oblastní charita se
spolupodílí dvakrát roènì i na organizaci sbír-
ky šatstva pro diakonii Broumov.

V Klášteøe Božího Milosrdenství je také
umístìn Humanitární potravinový sklad. Pøi
misijní èinnosti, kterou sestry a knìží z klášte-
ra vyvíjejí mezi místními obyvateli, se èasto
setkávají s lidmi v nouzi. Nìkdy se tito lidé

sami obracejí na klášter s prosbou o pomoc.
Všem tìmto lidem je mimo jiné nabídnuta i
potravinová pomoc. Za výdej potravin je zod-
povìdný P. Jan Svorad.

Za Oblastní charitu Nové Hrady musím
vyslovit velké podìkování právì misijnímu
spoleèenství Rodina Panny Marie, které pos-
kytuje pro èinnost Charity zde na Nových
Hradech nejen své prostory, ale aktivnì se do
èinnosti Oblastní charity zapojuje a i jiným
zpùsobem vytváøí pro èinnost Charity vhodné
podmínky.

Závìrem bych Vás chtìl srdeènì pozvat na
výstavu „Týdne Charity“, která byla od
26. listopadu umístìna v prostorách mìstské-
ho úøadu a od 3. prosince je umístìna v prosto-
rách Kláštera Božího Milosrdenství.

Václav Švarc
– øeditel Oblastní charity Nové Hrady

Myslivci informují
Vážení ètenáøi Novohradského zpravo-

daje, dovolte nám, abychom vás v krátkosti
informovali o èinnosti našeho Myslivecké-
ho sdružení Nové Hrady. V listopadu a
prosinci vrcholí pøíprava na zimu, kdy za-
krmujeme naše myslivecká zaøízení ob-
jemným, jadrným i dužnatým krmivem,
aby byla zvìø dobøe pøipravena na pøíchod
zimy, kdy nastává období nouze. Rovnìž
jsou v plném proudu spoleèné lovy, pøede-
vším naháòky na èernou zvìø.

Dále jsme v plné pøípravì na poslední leè
a pilnì pøipravujeme i ples MS, který se
uskuteèní dne 17. 1. 2014 v Hotelu Máj a na
který vás všechny srdeènìzveme. V sou-
èasné dobì sledujeme situaci okolo nového
Obèanského zákoníku, který ruší sdružení
a nahrazuje je spolky, s èímž jsou spojeny
rùzné komplikace a je nutno se na tuto sku-
teènost dobøe pøipravit.

Závìrem bychom zde rádi podìkovali
všem aktivním èlenùm mysliveckého sdru-
žení, kteøí se celý rok podílí na úspìšném
chodu MS a bez kterých by èinnost nebyla
možná. Dìkujeme všem pøíznivcùm MS,
kteøí nás podporují a všem výše uvedeným
pøejeme do nového roku 2014 hodnì zdra-
ví, štìstí a úspìchù v osobním i pracovním
životì. Tìšíme se s vámi na další spoluprá-
ci v roce 2014.

Za výbor MS Nové Hrady místopøedseda
MS Martin Brychta

SPOLEÈNÉ CVIÈENÍ SDH
Dne 26. 10. 2013 se v Nových Hradech uskuteènilo spoleèné „INSTRUKÈNÌ METODICKÉ

ZAMÌSTNÁNÍ“ dobrovolných hasièù z N. Hradù, Suchdola n. L. a È. Velenic. Tématem za-
mìstnání byl „PRÙZKUM A ZÁCHRANA OSOB PØI POŽÁRECH“. Toto zamìstnání vedl p.
Vít Soubusta, který si pøipravil prezentaci s odborným výkladem na toto téma.

První praktická èást obsahovala nácvik zpùsobù vyproštìní a pøenos osob.
Druhá praktická èást se uskuteènila v objektu bývalých Technických služeb, kde jsme budo-

vu zadýmili divadelním kouøem. Úkolem každé prùzkumné skupiny bylo vyhledávání figurín.
Toto cvièení pøispìlo k prohloubení a• už odborné pøípravy, ale také vzájemné spolupráce
zúèastnìných sborù.

Velké podìkování patøí pí. Kedrušové, která nám umožnila využít k této akci jak bývalý areál
Technických služeb, tak i ten nynìjší, kde probìhlo vyhodnocení celé akce.

Za SDH Nové Hrady Radek Bandík
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Myšlenka vytvoøit v Nových Hradech mu-
zeum není nová. Objevila se v dobì, kdy bylo
dokonèeno osídlení mìsta po odsunu Nìmcù, i
když docházelo i pozdìji ke stìhování obèanù.
Pro pøípravu výstavních exponátù jako základ
muzea, byla jmenována pod vedením školské
komise skupina pamìtníkù. Hlavním pøispì-
vatelem byl pan zubaø Marek a Ing. Traube. Je
škoda tìch soustøedìných materiálù Ing. Trau-
beho, tvoøených hlavnì fotografiemi, je škoda
tìch životních poznatkù, s kterými odešli do
hrobu další Novohraïáci. Pozùstalost a likvi-
dace bytu Ing. Traubeho provádìl Mìst. NV a
není mi známo, co tam všechno do pozùstalos-
ti patøilo a kam se ztratily dokumenty.

Výstava se mìla konat k 50. výroèí vzniku
republiky. Souèasnì s tím k 28. øíjnu 1968 pøi-
pravila Støední zemìdìlská technická škola
akademii, v jejímž zaèátku byla Nerudova bá-
seò Jen dál: „ Z bouøného èasu jsme se narodili
a krok za krokem v bouøných mraènech jdem,
vstøíc svému vznešenému cíli, šíj kloníce jen
pøed svým národem“. Z tìch pøíprav se usku-
teènila jen ta akademie právì proto, že døíve
než bylo 28. øíjna, pøišel srpen 1968. A bylo po
náladì.

Zaèala Husákova normalizace. Z tìch èasù u
mne zbyly jen nìkteré fotografie a 2 kotouèe
váleèných filmù na pøíklad: Hitler v È. Krumlo-
vì, standarta Hitlera na Hradì, válka v Polsku
apod. Asi z majetku posledních Buquoyù.

Je chvályhodné, že zase z dotací je uvažo-
váno v poslední dobì s využitím prostor „na
statku“ o zøízení muzea, i když „statek“ se mìl
stát souèástí lázní. Je tøeba ocenit èlánek Jaro-
límka ml., ve kterém vysvìtluje pojetí budou-
cích expozic a jeho snahy zapojit do zøízení
expozice co nejvìtší okruh obèanù. Je to zá-
služné proto, že dnes i sebemenší vesnice má
zpracované své dìjiny.

Nové Hrady mají za sebou pestrou minu-
lost a není možné opomenout vyjádøit se k tìm
zásadním etapám, jako byly: Henlein na Hra-
dech, Mnichov, chování obèanù N. Hradù bì-
hem II. svìt. války, odsun Nìmcù a Benešovy
dekrety.

Je nebezpeèí, že mìstské muzeum budou
budovat mladší generace a muzeum bude zba-
veno objektivity. Ukazuje se, že veøejné mínì-
ní není jednotné v chápání tìchto uzlových
bodù historie a ukazuje se, že bychom potøe-
bovali muzea dvì. První by bylo pro ty, kteøí
prožili a pamatují všechny vyjmenované eta-
py, vìdí co byl hitlerismus, a také ho hodnotí
velmi kriticky. Druhé muzeum by bylo pro ty
generaènì mladší, kteøí válku neprožili a mají
snahu dùsledky zlehèovat. To znamená:
odpouštìt snad, ale nezapomínat.

K tomu nepomùže ani snaha o tzv. „vìdec-
ké bádání“, jehož závìry jsou podle pøání tìch,
kdo bádání zadali. Doporuèuji starostovi na
dùkaz variability názorù otisknout pøiloženou

kopii zprávy, ze které je patrno, že odsun byl
asi ne tak záležitostí prezidenta Beneše jako
Churchilla aChamberlaina, kteøí chtìli mít
jednou provždy v Evropì klid. To se týká pøe-
devším pojetí výstavy „Po stopách spoleèné
historie“, protože veøejnost neví, kdo všechno
se na jejím financování podílel. Pan Jarolí-
mek ml.vyzývá, aby byly zpracovány etapy
historie mìsta. Je chvályhodné, že se poèítá
v nìkteré expozici i se zpracováním etapy bu-
dování socialismu, jak budou využiti pamìtní-
ci a materiály z tohoto období. Urèitì je tøeba
tento èas zdokumentovat. A samozøejmì jak
hodnotit i poslední etapu budování kapitalis-
mu na Hradech, vèetnì „sametové revoluce“.
Je tøeba zachytit i budování lázní na Hradech
z Rezidence a roli strategického poradce, rùz-
ných kmotrù pøi budování lázní i to, že Rezi-
dence je až do roku 2017 v majetku obèanù
mìsta.

Z toho, co jsem nastínil je jasné, že zpraco-
vání materiálù pro muzeum nebude jednodu-
ché. Podle mého názoru to bude nadlidský
úkol, a bylo by snad lepší být v zámìrech
skromnìjší. Znamenalo by to, že cílem nebylo
jen èerpání dotací. Asi se nedožiji doby, kdy
budování muzea dojdou dotace a pøesto se
muzeum bude rozvíjet.

Nové Hrady jsou jedineèným mìstem, kde
jsem prožil 48 let svého života. Mám k nim
vøelý vztah a proto mùj zájem.

Pøeji Novohraïákùm jen vše dobré.
Ing. Josef Maryška

Krátký komentáø k èlánku pana
Ing. J. Maryšky

Vzhledem k tomu, že mi pan Ing. Maryška
zaslal text svého èlánku a pøiložil i text, který
se vìnuje odsunu nìmeckého obyvatelstva po
II. svìtové válce, mohu se již v tomto èísle
krátce vyjádøit k nìkterým myšlenkám èi oba-
vám, které pan Ing. Maryška v souvislosti
s postupným vytváøením novohradského mu-
zea uvádí.

Nechci komentovat snahu o založení mu-
zea pøed mnoha desítkami let a stejnì tak si ne-
myslím, že je v souvislosti s nynìjším
budováním muzea nutné nìjak zvláštnì
akcentovat slovo dotace.

Myšlenka vytvoøení muzea mìsta a novo-
hradského regionu není založena na zájmu vy-
užít nìjaké dotace. Je to snaha místních i
pøespolních nadšencù o zmapování historie,
jejího pøipomenutí místním všech vìkových
kategorií, ale i turistùm, pro které jsou muzejní
expozice vždy vítaným zpestøením pobytu. Já
osobnì za nejdùležitìjší považuji to, abychom
si všichni nejen pøipomínali bohatou historii
Nových Hradù jako mìsta, centra panství a
také jako souèást jihoèeského pøíhranièního
regionu èi celého státu, ale též se z této historie
pouèili. A pokud k tomu mìsto èi místní
neziskovka umí zajistit i jiné zdroje
financování (dotace), je to jistì ku prospìchu
vìci…

Pan Ing. Maryška správnì pøipomíná od-
chod nìmeckého obyvatelstva a pøíchod no-
vých obyvatel mìsta z blízkých èi vzdálených

krajù. Odsun (ale mnohdy i dobrovolný od-
chod) nìmecky mluvících obyvatel je opravdu
velkým mezníkem v historii našeho mìsta, a to
zejména z dùvodu pøetržení kontinuity
historického vývoje.

Noví „Hradeèáci“ museli svùj vztah k no-
vému domovu postupnì získávat a vnímání
jeho pøedchozí historie bylo pro nì jistì velmi
složité s ohledem na dobu, ve které žili. Velmi
zajímavé také je sledování toho, co se z histo-
rie N. Hradù dozvídali tito noví obyvatelé a
jak se o historii uèily jejich dìti. Jistì bylo mi-
nimálnì velmi tìžko pøedstavitelné, že by
v pováleèném a poúnorovém období mohlo
být bez despektu hovoøeno o pøedváleèném
soužití èesky a nìmecky mluvících obyvatel
mìsta, o pozitivním pùsobení hrabìcí rodiny
apod. A pøitom èesky i nìmecky mluvící rodilí
Hradeèáci mluví o našem mìstì v dobì pøed
rokem 1938 jako o témìø pohádkovém a
vzpomínají na své èeské èi nìmecké kamarády
èi spoluobèany, hraní divadla, sportování
apod.Jako protiklad zase musím uvést, že pro
mnohé z tìch, kteøí do našeho mìsta pøišli až
v dobì pováleèné, bylo (a pro nìkteré možná
ještì dnes je) napø. jméno Buquoy div ne na-
dávkou, stejnìtak jako všeobecnì pøijímaný
názor, že všichni Nìmci byli ti špatní a všichni
Èeši svatoušci…

Právì pro tyto rùzné pøedsudky èi elemen-
tární neznalost si myslím, že je vznik muzea
dùležitý pøedevším pro nás místní, pro naše
vlastní poznání historie mìsta, které budovaly
generace pøed námi a na které máme navazo-

vat, také pro vytváøení pocitu hrdosti a souná-
ležitosti s místem, kde bydlíme a ke kterému
bychom si mìli na základì poznání budovat
svùj vztah - a nejen k jeho historii, ale též
k lidem, pøírodì…

Na základì vlastního bádání, studia a zku-
šenosti ze setkávání s místními èi rodáky (èi
potomky), kteøí již desítky let žijí mimo
N. Hrady (v ÈR i v zahranièí), se postupnì
snažím tvoøit mozaiku dìjin mìsta. Pøestože
se zabývám zejména obdobími, která jsem
osobnì nezažil, nemyslím si, že by kvùli tomu
byl mùj pohled neobjektivní. Naopak jsem
jako jednu z nejvìtších pochval k mé knize o
novohradských domech považoval to, že ji
jako objektivní hodnotili jak èesky, tak i nì-
mecky mluvící (souèasní i bývalí) Hradeèáci
èi lidé z blízkého okolí. O objektivitì totiž dle
mého názoru nerozhoduje vlastní prožitek
(spíše si myslím, že opak je pravdou!) a mnoh-
dy je mnohem jednodušší odhlédnout od nì-
kterých pøedsudkù s odstupem jedné èi dvou
generací. Musí se však jednat o pohled
založený na faktech, ne na nacionálních èi
ideologických  pøedsudcích…

Nové muzeum chceme vytváøet i ve spolu-
práci s opravdovými odborníky, kteøí historii
pøednáší na univerzitách, publikují odborné
èlánky, spravují archivní dokumenty èi jinak
pøispívají k zvýšení povìdomí o historii. Mu-
zeum však nemùže sklouznout jen do suché
vìdy, letopoètù èi významných osobností.
Jsme pøesvìdèeni, že dìjiny mìsta vedle tìch

pokraèování na str. 9

Budování muzea v Nových Hradech
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„velkých“ psali pøedevším ti obyèejní lidé,
kteøí zde bez ohledu na jazyk, národnost, vìk
èi pohlaví žili své životy a otiskli nìkdy menší
jindy vìtší stopy, které je též dobré sledovat…

Nechceme též budovat muzeum v úzkém
kruhu pár jedincù. Již bìhem podzimního cyk-
lu pøednášek o historii mìsta a okolí jsme oslo-
vovali úèastníky pøednášek s tím, že bychom
rádi vytvoøili jakýsi vlastivìdný spolek, který
by tvoøili lidé se zájmem o historii a pøírodu.

Prostì bychom rádi skloubili nadšení z ob-
jevování a popisování historie Novohradska
s odborným pohledem tak, aby byla zajištìna
její co nejobjektivnìjší prezentace. Je jasné, že
zejména u moderních dìjin bude docházet
k logicky rozdílným pohledùm èi naprosto od-
lišnému chápání nìkterých událostí. Pokud

však v diskusích budou pøevládat fakta, která
nebudou vytrhávána z kontextu dìjin, mohou i
tyto diskuse pøinést pozitivní výmìnu názorù
v rámci jedné èi více generací nebo
jazykového prostøedí.

Právì proto nemohu jako „nezpochybnitel-
ný“ považovat text, který pøiložil pan Ing. Ma-
ryška ohlednì odsunu. Chápu, že pro mnohé je
to velké téma, a vnímám, jak živé je poøád
téma èeskonìmeckých vztahù. Ale tak složité
téma prostì nelze postihnout nìkolika drobný-
mi citacemi. Odsun není jednoduché téma, je
to navíc téma velmi zneužitelné, pokud je po-
dáváno èernobíle. Nelze mluvit o odsunu bez
kontextu pøedváleèného i váleèného období a
zároveò je nutno vnímat i to, jakým zpùsobem
pováleèné události probíhaly a nevytrhávat je
z celkového kontextu.

Nechci, aby mé poznámky odstartovaly dal-
ší debaty o odsunu na stránkách NZ. Myslím si,
že ta debata by se právì hodila do muzea èi na
setkání vlastivìdného spolku. Zároveò mùže
být i jedním z témat nìkteré z pøednášek nové-
ho pøednáškového cyklu, který bychom chtìli
v pøíštím roce uspoøádat.

Tento èlánek bych rád konèil pozitivnì -
souhlasím a podepisuji se pod konstatování,
že Nové Hrady mají velmi pestrou minulost.
Zkusme tedy udìlat vše pro to, aby se o ní co
nejvíce a nejobjektivnìji dozvídala nastupují-
cí generace, aby i ona jednou vnímala Nové
Hrady jako jedineèné a krásné mìsto s boha-
tou historií, kde však stojí za to budovat i
souèasnost èi budoucnost…

Mgr. Vladimír Hokr, starosta mìsta

Semináøe k pìstování, zpracování
i prodeji ovoce a produktù z nìj
MAS Sdružení rùže pøipravuje 3 vzdìlávací semináøe pro drobné

pìstitele ovoce, sadaøe i domácí zpracovatele.
Vše v rámci projektu „Renesance venkovského ovocnáøství“, jehož

cílem je podpoøit sobìstaènost venkovských regionù v produktech
z ovoce. I v letošním roce, kdy úroda ovoce byla slabší než v minulých
letech, bylo možno vidìt v zahradách spoustu nesklizeného ovoce. Pøi-
tom z ovoce je možné vyrobit chutné mošty, ovocná vína i destiláty,
džemy a marmelády èi pochoutkové køížaly. Možná, že už jsme zapo-
mnìli jak na to, možná nemáme potøebné zaøízení a vybavení, možná
jen nemáme èas popøípadì kapacitu celou sklizeò sami využít. Pøitom
pøíjem z prodeje pøebytkù jako takových, tak produktù z nìj by mohl
být vítaným pøíjmem rodinného rozpoètu.

MAS Sdružení Rùže postupnì poøizuje vybavení pro zpracování
ovoce, které bude možno využít nebo i zapùjèit, pøipravila ale i kurzy
JAK NA TO.

A kdy jindy, než v zimì, kdy sad i zahrada spí a na vzdìlávání je tak
více èasu.

Pøipravili jsme pro Vás tøi vzdìlávací semináøe, které budou probí-
hat vždy v sobotu od 10:00 do 16:00 v Borovanech. Semináøe jsou zdar-
ma vèetnì obìda, od úèastníkù budeme vybírat pouze pøíspìvek 100 Kè
na obèerstvení, ochutnávky a vzdìlávací materiály.

Již 14. prosince probìhne semináø s Janem Ilgnerem, sládkem Pivova-
ru Radouš, který se vedle výroby piva vìnuje i dalším kvašeným ovocným
nápojùm i výrobì ovocných octù. Název semináøe je: Výroba a uchování
moštù, kvašených ovocných nápojù, octù a destilátù. Semináø je vhodný
pro drobné pìstitele, svépomocné zpracovatele a gurmány, doprovázen
bude ochutnávkou výrobkù lektora (popøípadì úèastníkù kurzu).

11. ledna 2014 probìhne semináø se zamìøením na legislativuv ob-
lasti zpracování a prodeje ovocných produktù, který povedepaní Magda
Miloševièová ze Státní zemìdìlské a potravináøské inspekce, Tábor. Se-
mináø bude zamìøen na legislativní podmínky a hygienické požadavky
výkupu ovoce, jeho uskladnìní i zpracování ovoce a možnostem a pod-
mínkám prodeje výrobkù (džemù, moštù, ovocných vín a cideru, destilá-
tù). Dùraz bude kladen na výrobu a prodej v malém mìøítku, prodej na
trhu, ale i povinné oznaèování výrobkù. Semináø je vhodný pro drobné
pìstitele a zpracovatele, kteøí by vlastní domácí produkcirádi uplatnili na
trhu, popøípadì zvažují o rozšíøení výroby pro úèely prodeje.

22. února 2014 probìhne semináø Záchrana tradièních odrùd ovoc-
ných stromù, který povede lektorka Dana Kindlmannová. Semináø
bude vìnován možnostem záchrany tradièních odrùd ovocných stromù,
ochranì a ošetøení stromù. Vhodné pro zahrádkáøe, sadaøe, krajináøe.

Poèet úèastníkù všech akcí je limitován, proto neváhejte a pøihlaste
se vèas v kanceláøi MAS, popøípadì pøímo mailem nebo telefonicky:
724 643 050,guthova@cb.gin.cz

Akce je podpoøena z Programu rozvoje venkova.
Zuzana Guthová, manažerka MAS Sdružení Rùže

P O Z V Á N K A

Dovolujeme si Vás pozvat na vzdìlávací cyklus
k pìstování zpracování a prodeje ovoce

a ovocných produktù poøádaného v rámci projektu

Renesance
venkovského ovocnáøství

Ó 14. 12. 2013 – Výroba a uchování moštù, kvašených ovocných
nápojù, octù a destilátù
10:00 – 16:00 Borovany, Podkroví Nazaret
Kurz bude vìnován rùzným zpùsobùm zpracování ovoce a
ovocných moštù, doprovázen ochutnávkou ovocných produk-
tù. Vhodné pro drobné pìstitele, svépomocné zpracovatele,
gurmány.
Lektor: Jan Ilgner – sládek a grafik Pivovaru Radouš, výroba
piva, moštárna výroba cideru aj., Š•áhlavy

Ó 11. 1. 2014 – Legislativa v oblasti zpracování
a prodeje ovocných produktù
10:00 – 16:00 Borovany, Podkroví Nazaret
Pøednáška bude vìnována legislativním podmínkám a hygienic-
kým požadavkùm na výkup, uskladnìní i zpracování ovoce a
možnostem a podmínkám prodeje výrobkù (džemù, moštù,
ovocných vín a cideru, destilátù). Dùraz bude kladen na výrobu
a prodej v malém mìøítku, prodej na trhu, ale i povinné oznaèo-
vání výrobkù. Vhodné pro drobné pìstitele a zpracovatele, kteøí
by vlastní domácí produkci rádi uplatnili na trhu, popøípadì zva-
žují o rozšíøená výroby pro úèely prodeje.
Lektorka:Ing. Magda Miloševièová, Státní zemìdìlská a potra-
vináøská inspekce, Inspektorát v Táboøe

Ó 22. 2. 2014 – Záchrana tradièních odrùd ovocných stromù
10:00 – 16:00 Borovany, Podkroví Nazaret
Pøednáška bude vìnována možnostem záchrany tradièních od-
rùd ovocných stromù, ochranì a ošetøení stromù. Vhodné pro
zahrádkáøe, sadaøe, krajináøe.
Lektorka:Dana Kindlmannová, o.s. Modron, záchrana a pìsto-
vání tradièních regionálních odrùd ovocných døevin, Prostøední
Svince, Velešín

Poèet úèastníkù limitován.
Pøihlášky u Z. Guthové: 724 643 050, guthova@cb.gin.cz

Úèast na všech kurzech vèetnì stravování (obìda) zdarma,
pøíspìvek na studijní materiály a ochutnávky 100 Kè/osobu a kurz.

(pokraèování ze str. 8)
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Jak už to v našem mìstì bývá, tak se opìt
nese vlna vymyšlených historek a nesmysl-
ných pomluv. Je to sice smutné, ale nìjak to už
k našemu životu patøí. Už dva roky po sobì
jsme vedli pøi MO ÈRS Nové Hrady rybáøský
kroužek, který byl mezi mladými rybáøi cel-
kem oblíben a ze strany organizace a mìsta
podporován. Podaøilo se nám za tu dobu vy-
chovat více jak dvacet nových rybáøù a i tento
rok se do kroužku pøihlásilo plno nových zá-
jemcù. Bohužel došlo k nepøíjemné a diskri-
minující události, na základì které jsme
ukonèili èinnost rybáøské stráže, veškerou èin-
nost pøi MO ÈRS Nové Hrady a z organizace
vystupujeme. Na základì tohoto našeho jedná-
ní jsme byli naøèeni, že se mstíme na dìtech a
na místní organizaci, která za nic nemùže.
Takže je na èase, abych zkrácenì vysvìtlil
celý soubìh událostí a výsledný obrázek si už
musí každý udìlat sám.

Jednoho záøijového víkendu jsme se spo-
leènì s pár pøáteli zúèastnili pobytu na Lipen-
ské pøehradì za úèelem rekreaèního rybolovu.
Vše bylo perfektní, poèasí také celkem pøálo,
jen ty ryby nìjak nebraly, ale to už je standard,
že na lipnì ryby bohužel moc nejsou. Snad
díky tomu nìkteøí zkusili porušit pravidla,
zvýšit možnost nìjakého úlovku a ve veèer-
ních hodinách na háèek dali malou rybièku.
V rybáøském øádu se hovoøí, že nejmenší ry-
bièka, na kterou se smí chytat, musí mít 20 cm,
a proto to kluci udìlali tajnì, abychom s Pav-
lem o tom nevìdìli, protože kluci vìdìli, že
jsme i rybáøská stráž. Také ani my jsme to ne-
mohli vìdìt, co za našimi zády dìlají, pøeci ne-
budeme s nimi chodit k jejich prutùm a hlídat

je. Takže jsme sedìli cca 10 metrù od vody u
ohnì - u grilu a spoleènì se bavili. Po deváté
hodinì veèerní na boèním parkovišti smykem
zabrzdilo nìjaké auto a následnì mezi nás a
naše pruty vbìhli dva muži a zaèali po nás
øvát, že jsou rybáøská stráž, a• jdeme ke svým
prutùm a pøedložíme povolenky. Byli jsme
z toho všichni šokováni, nebo• jejich nástup
vypadal jako zásah zásahové jednotky, ale po-
slechli jsme a šli si pro povolenky. Já jsem byl
první u svých prutù, pøedložil jsem povolenku
a podrobil se kontrole, která probìhla v poøád-
ku. Kontrolor si všiml, že mám na bundì od-
znak a tak se mì zeptal, jestli jsem rybáøská
stráž, naèež jsem mu odpovìdìl, že ano a je jí i
kolega, který právì k nám pøicházel. U Pavla
probìhla kontrola také bez závad a oba jsme se
vrátili ke grilu, kde sedìl zbytek pøátel – nery-
báøù. Bohužel u nìkterých rybáøù zjistili po-
chybení a v té chvíli se bìžná kontrola zmìnila
ve zmateèné poøvávání a vyhrožování. Nako-
nec bylo zadrženo nìkolik povolenek za poru-
šení Rybáøského øádu. Také si pánové napsali
èíslo mého odznaku a sdìlili mi, že jako rybáø-
ská stráž mám vìdìt kdo co dìlá a mìl jsem
sám kamarádùm sebrat povolenky. Takže Lip-
no se vydaøilo, celému cirkusu jsme se nako-
nec jen zasmáli, i když nìkterým dvakrát do
smíchu nebylo. Bohužel toto nebyl konec celé
této frašky. Až nedávno jsem se dozvìdìl, že
tito rázní kontroloøi napsali dopis na Jihoèeský
územní svaz ÈRS, kde celou situaci popsali a
nezapomnìli si pøidat pár svých dohadù a vý-
myslù. Na základì tohoto dopisu vedení JÈ
územního svazu podalo návrh na mé zrušení
statutu rybáøské stráže, aniž by mì, nebo ko-

hokoli z nás, nechali k tomu nìjakým zpùso-
bem vyjádøit a nebo mi to alespoò oznámit.
Samozøejmostí je, že o tom byla informována i
MO ÈRS Nové Hrady, ale ani odsud jsem se
nic nedozvìdìl, takže jsem nemìl ani možnost
se bránit. Každopádnì po této zkušenosti
z Lipna jsme byli s Pavlem rozhodnuti ukonèit
èinnost rybáøské strážedobrovolnì, protože
nemáme dostateèné výsledky v èinnosti. Ná-
slednì po zkušenostis projednáváním èinù a
zastání se svých lidí jsme se s Pavlem rozhodli
vystoupit z MO ÈRS Nové Hrady a pøejít
k jiné organizaci, nebo• jsme dle vyjádøení li-
penské rybáøské stráže poškodili jméno naší
místní organizace a svým jednáním ztratili dù-
vìryhodnost. Takže asi všichni chápete, že
s tímto cejchem nemùžeme uèit malé dìti,
nebo snad ano??

V naší místní organizaci je více jak 200
èlenù a plno kvalitních rybáøù, kteøí jsou urèitì
ochotni pro organizaci a zvláštì pak pro dìti
udìlat mnohé, takže vìøím, že se najde nìkdo
kvalitnìjší, spolehlivìjší a dùvìryhodnìjší než
jsme my. No a do øad rybáøské stráže se snad
pøihlásí lepší dravci, kteøí budou dle „jejich“
pøedstav rybáøe striktnì trestat a brát jim za
drobné pøestupky povolenky, aby se mohlo
udìlit více pokut a zákazù.

Už se zase tìším na Lipno ...
Bohuslav Poles

Svíèky s sebou! Skauti pøivezou Betlémské svìtlo
Než se dostane za okna domovù nebo na

vánoèní stoly, ochraòují plamínek pøed vìtrem
èi snìhem desítky skautských rukou. Jeho kaž-
doroèní pou• a šíøení celou Evropou je fascinu-
jící. Betlémské svìtlo – symbol míru a
pøátelství – k nám skauti a skautky pøivezou i
letos. V sobotu 21. prosince se „rozjedou“ vla-
ky do všech koutù republiky, kde si jej budou
moci lidé pøipálit a odnést do svých domovù.

Svìtýlko zažehnuté v místì narození Ježíše
Krista k nám letos dorazí již po dvacáté páté.
Myšlenka šíøení pøedvánoèního pokoje a míru
vznikla v Rakousku, odkud se rozšíøila do té-
mìø tøiceti zemí svìta. Úplnì poprvé plamínek

pøicestoval v roce 1986 letadlem do Lince, kde
se jeho rozdávání stalo souèástí vánoèní sbír-
ky rakouského rozhlasu a televize na pomoc
postiženým dìtem. K nám se Betlémské svìtlo
dostalo až po pádu ètyøicetileté komunistické
vlády a v rukou exilových skautù putovalo
v prosinci 1989 až pod sochu sv. Václava
v Praze.

Plamen každoroènì putuje z Betléma do
Vídnì, kde ho rakouští skauti pøedají skaut-
ským delegacím z celé Evropy. Letos se tak
stane v sobotu 14. 12. 2013 od 14 hodin v kos-
tele na Rooseveltplatz a Èeši nebudou chybìt.
V pátek 20. prosince svìtlo v pražské katedrá-

le sv. Víta, Václava a Vojtìcha
pøevezmou od skautù a skautek
zástupci církví a další významné
osobnosti.

Den poté – v sobotu 21. prosin-
ce – se Betlémské svìtlo „rozje-
de“ vlaky do celé republiky. Náš
oddíl tento plamínek pøevezme na
èeskobudìjovickém nádraží a od
této chvíle se budeme o tuto štafe-
tu spoleènì starat, aby nám plamí-
nek zapálený od vìèné lampy
nezhasl.

Harmonogram rozvozu
Betlémského svìtla 2013:
 14. 12. 2013ve 14.00 hod. pøevzetí Svì-

týlka ve Vídni skautskými delegacemi
z Evropy v kostele na Rooseveltplatz.

 20. 12. 2013pøedání zástupcùm církví a
dalším významným osobnostem v pražské
katedrále sv. Víta, Václava a Vojtìcha

 21.12. 2013rozvoz Svìtýlka z Brna vla-
ky do celé republiky

 22. 12. 2013v 10.30 hod. èlenové skaut-
ského oddílu zapálí Betlémskou svíci
v kostele sv. Mikuláše v Horní Stropnici
bìhem mše svaté. Po mši si každý bude
moci odnést toto svìtlo do svých domo-
vù. Žádáme všechny zájemce, kteøí si bu-
dou chtít vzít domù Betlémské svìtlo,
aby si pøinesli lucernièku se svíèkou.

Informace o Betlémském svìtle najdete na
www.betlemskesvetlo.cz.

www.kometa.estranky.cz,
www.sirius.estranky.cz

Petr Aksamit – HVÌZDÁØ,
Vedoucí skautského støediska SIRIUS

Horní Stropnice

Podìkování
Základní škola Nové Hrady velmi dì-

kuje za pomoc pøi organizaci projektového
dne „Ve stínu støedovìkých hradeb“ dne
21. øíjna 2013 pracovníkùm Kulturního
a informaèního centra Nové Hrady a novo-
hradského muzea.

„Jak jsme se pomstili na dìtech“
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Barevný podzim ve školce
Vítr pøišel s listopadem,
všechno listí padá na zem.
Milé dìti, tìšte se,
on nám zimu pøinese…

Ve školce se všichni uèíme podzimní bás-
nì, zpíváme o barevném podzimu. Z pravidel-
ných vycházek do lesa nosíme listy, šišky,
houby, kaštany a žaludy a jiné pøírodniny,
z nichž vyrábíme zvíøátka, skøítky Podzimníè-
ky a výzdobu ve školce. V èase sklízení ovoce
jsme si ve školce upekli štrúdl, vaøili kompot a
bylinkové èaje, sušili køížaly, pekli brambory
a na všem si pochutnávali.

Na zaèátku øíjna pøijel sokolník. Pøedvedl
nám krkavce Ferdu, kánì Lucku, luòáka Be-
níška, výra Kubu a orla Bohouše. Všichni
pøedvedli, jak jsou vycvièeni, nìkteré jsme si
pohladili.

Do školky pøijela Policie ÈR, policisté nám
ukázali jak pomáhají a chrání obèany pøed zlo-
dìji ukázkou práce policejních psù.

Na podzim pravidelnì navštìvujeme kni-
hovnu, kde se seznamujeme s novými pohád-
kovými tituly, posloucháme èetbu pohádek a
uèíme se pìknému vztahu ke knihám. Dìkuje-
me naší milé knihovnici paní Císaøové za trpì-
livost a hezký pøístup k dìtem.

V „dušièkovém“ èase jsme tanèili a strašili
v „Strašidláckým bìsnìní“ pøevleèeni za stra-
šidla, duchy a bubáky.

V domluveném ètvrteèním odpoledni se
podaøilo v rekordním èase nadšeným a ochot-
ným rodièùm vysadit jedlý živý plot, zaplést
vrbový tunel a rozvézt zeminu za zemljanku.
Navíc shrabat èást zahrady a s dìtmi posvaèit
u ohníèku. Jsme velice potìšeni touto akcí,
všem zúèastnìným vøele dìkujeme a tìšíme se
na další spolupráci. Vìøíme, že tento zaèátek
úprav “pøírodní zahrady” pøivede ještì další
rodièe k ochotné spolupráci pøi vymýšlení
možností, realizací a pøedkládání nápadù a
námìtù a samozøejmì i k vlastní tvorbì prvkù
zahrady pro dìti.
Poslední øíjnový den jsme zamkli naší zahradu
papírovými malovanými klíèi a básnièkou:
Zamykáme zahrádku,
povíme jí pohádku,
o té bílé peøince,
pøikryje jí ve chvilce.
Pìknì spi a odpoèívej,
novou sílu k jaru sbírej.
Sluníèko má zlatý klíè,
pošle dlouhou zimu pryè!
A na jaøe si zase zahradu odemkneme…

pokraèování na str. 12
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Na svatého Martina se u školky sešli rodièe
s dìtmi. Ochutnávali svatomartinský punè i
peèivo, které maminky doma upekly. Dìti se
povozily na poníkovi Honzíkovi, kterého do-
provázela Markéta, hledaly poklad ukrytý na
zahradì. Po setmìní Štìpánek v roli Martina
na poníkovi Honzíkovi v èele lampiónového
prùvodu zahájil Martinskou jízdu. Martin pod-
le pranostiky na bílém koni nepøijel, pøesto
jsme jej pøivítali písní Už Martin na bílém
koni… Dìkujeme všem zúèastnìným a tìšíme
se zase za rok.

Na Jánské louce jsme uspoøádali školko-
vou drakiádu. Pouštìli jsme vlastnoruènì vy-
robené dráèky i draky velké, lítací. Také jsme
navštívili novohradské muzeum. Tradièní ad-
ventní dílna pro rodièe a dìti pøinesla opìt

nové a krásné adventní vìnce a výzdobu domù
i do školky.

Tìšíme se na Mikulášskou nadílku ve škol-
ce, prohlídku vánoèního hradu a na Vánoèní
den s dáreèky.

Pøejeme všem spoluobèanùm krásné Vá-
noce, naplnìné láskou, štìstím a pohodou.

Vaše školka

Okénko do školní družiny
Co se u nás sebìhlo v listopadu

Prvního listopadu jsme se vypravili na výlov rybníka Žár. Sluníèko nám krásnì svítilo, ryby
se mrskaly a procházka po vypuštìném dnì Žáru se velmi podaøila.

Hned následující støedu jsme uspoøádali opoždìný Halloweenský karneval. Dìti soutìžily,
tanèily, zpívaly karaoke a užily si spoustu zábavy a sladkostí.

Barevný podzim ve školce
(pokraèování ze str. 11)

pokraèování na str. 13
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Další týden nás paní Jarolímková provedla Buquoyskou hrobkou a
také jsme se byli podívat po rybnících, které jsou pøímo v našem mìstì
(Zámecký, Sedlákovec a Olejový).

Také nás navštívili naši bývalí družinoví kamarádi Martin Cápl, Da-
vid Jarolímek a Dan Hriòa, kteøí nám vyprávìli o tom, jak rybaøí, co je k tomu vše potøeba, uká-
zali nám svojí rybáøskou výzbroj a udìlali velmi zajímavou pøednášku o tomto tématu. Moc jim
dìkujeme.

Pøejeme Vám krásné prožití vánoèních svátkù a tìšíme se na vás v novém roce 2014.

¢ Dìti a vychovatelky srdeènì zvou na již ètvrtou „Vánoèní perníèkovanou“,která bude
probíhat od 2. 12. v prostorách ŠD v dobì od 11.30 do 15.30 hod.. Co uvidíte: perníèky
vyrobené dìtmi a rodièi a vaší milou povinností bude vybrat ty nejhezèí, které pak budou
odmìnìny pøi vánoèním posezení 18.12. Také si mùžete prohlédnout školní družinu a vý-
robky které vytváøejí dìti.

¢ Srdeènì zveme všechny rodièe a prarodièe na vánoèní posezení ve školní družinì
s krátkým vystoupením 18. 12. od 16. hod. Pøijïte posedìt a vánoènì se naladit.

Dìkujeme paní Hromasové a prodejnì Flosman za pøíspìvek na mikulášskou nadílku.

Novohradští SOPTÍCI
informují

Novou sezónu jsme zaèali podzimním kolem hry
„PLAMEN“ v Trhových Svinech v sobotu 19. 10. 2013. Do
soutìže nastoupilo jedno družstvo mladších hasièù, které
mìlo dvì hlídky. V kategorii starších jsme mìli dvì družstva
po jedné hlídce. Podzimní kolo je branný závod, kde dìti støílí
na špalíèky, dále prokazují své znalosti z topografie, zdravo-
vìdy, uzlù, hasièských znaèek a ruèkování po lanì.

V pomìrnì dobré konkurenci jsme se umístili takto: v ka-
tegorii starších, první družstvo bylo na 1. místì, druhé druž-
stvo na 4. místì a v kategorii mladších jsme se umístnili také
na 1. místì.

Už nyní se pøipravujeme na jarní kolo, které se bude konat
opìt v Trhových Svinech.

Za SDH N. Hrady Radek Bandík a Milan Drbout

Okénko do školní družiny
(pokraèování ze str. 12)

„Poznej svoje mìsto“
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Malé ohlédnutí za komorním
koncertem Slávka Klecandry

V sobotu odpoledne 9. listopadu jsme uspoøádali v Kultur-
nì-spolkovém domì koncert písnièkáøe, kytaristy a èlena kapely
Oboroh Slávka Klecandry. Bylo to velmi pøíjemné hudební zastave-
níèko s výborným kytaristou (kytary vyzkoušel v prùbìhu koncertu
ètyøi) a písnièkáøem „staré školy“. Myslím si, že pro nìkteré poslu-
chaèe mìl Slávek až témìø terapeutický dopad, jeho žalmy a songy
dávaly prostor se ztišit a pøemýšlet o jeho slovech, ale bylo to bez
vnucujícího naléhání a spíš jeho písnièky vyvolávali v èlovìku ra-
dost. Tak trochu „nenápadný“, ale v jistém smyslu „prospìšný“
koncert. K. J.

Svatomartinské
odpoledne v klášteøe

V pondìlí odpoledne na svátek svatého Martina, mìly dìti pøíleži-
tost vyrobit si svùj vlastní lampion v klášterní jídelnì. Šablony, papíry,
lepidla a další potøebný materiál byl pøipraven, takže dìti mohly vystøi-
hávat, malovat a zdobit své svítilny podle vlastních pøedstav. Tentokrát
byl na lampionech èasto vidìt i obrázek sv. Martina, kterého tam dìti na
barevném papíru nalepovaly. Dìtem pøi tvoøení pomáhali jak kamarádi
a rodièe, tak i sestøièky, bratøi a knìží z Rodiny Panny Marie. Výroba
spotøebovala mnoho sil, proto bylo pøipraveno nìco malého na posilnì-
ní. Abychom svatého Martina mohli spoleènì pøivítat, nechybìlo ani
zpívání a nacvièování písnièek. Pak již staèilo nechat si prozáøit svùj
lampionek hoøící svíèkou a poèkat na pøíjezd bílého konì s Martinem.
Spolu s ním se pak vydali všichni na námìstí, kde se odehrál pøíbìh o
sv. Martinovi. Ten se jako voják rozdìlil s žebrákem o svùj pláš•, ne-
chal se pokøtít a zanechal svého vojenského života. Úkol rozdìlit se
s druhými mìly i dìti, které dostávaly buchty, a aby vyšlo na každého,
byla potøeba se o nì podìlit. Naštìstí to pro dìti nebyl problém a dìlily
se rády. Kéž to jde i nám dospìlým!

Podìkování patøí všem úèastníkùm, pomocníkùm pøi pøípravìa orga-
nizaci, a zvláštì panu Blížencovi a panu Støeleèkovi.B. Rybárová

VÝSTAVA

Buquoyové
na Novohradsku

Pùsobení Buquoyù na Novohradsku, životopisy pøíslušníkù
rodu, historie objektu Rezidence

Výstava se nachází v 1. patøe Hotelu Rezidence N. Hrady
navštívit ji mùžete do 14. 12. 2013, 10.00 – 16.00 hod.

Vstup na výstavu je pøes recepci hotelu Rezidence.

KPH Trhové Sviny
pøi Základní umìlecké škole F. Pišingera T. Sviny

zve na

Vánoèní koncert
Dyškanti

Umìlecký vedoucí PhDr. Martin Horyna Ph.D.

11. prosince 2013
19.00 hodin, Kulturní dùm T. Sviny

KIC Nové Hrady zve na
Romantický pohádkový muzikál

na motivy známé nìmecké pohádky bratøí Grimmù

O Snìhurce
Uvádí Divadlo Kapsa

Pøedstavení získalo hlavní cenu za inscenaci pro dìti
v rámci Èeského pohádkového festivalu v roce  2009

Sobota 11. 1.2014, 14.00 hod.,
kinosál Èeský dùm, N. Hrady, vstupné 50 Kè

Pøedprodej vstupenek na KIC N. Hrad (pøízemí radnice),
tel.: 386 362 195, www.kicnovehrady.cz
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Nabídka, pøání, potøeby, možnosti, spolupráce, peníze a èas (1. díl)
V mìsíci listopadu požádalo mìsto N. Hra-

dy obèany o vyplnìní ankety, která se týkala
tématu prorodinných aktivit a spokojenosti
rodinného života v našem mìstì. Nejspíš už
první otázka „Co považujete za nejdùležitìjší
ke spokojenému rodinnému životu?“ mohla
být trochu zavádìjící, protože nutí zamýšlet se
spíš „filozoficky “o hodnotách našeho žití a na
to už nám v mysli pøicházejí vìtšinou odpovìdi
velmi osobní. Pøesto se nìkolik desítek z vás
s anketou dokázali „poprat“ a sdìlili v odpovì-
dích konkrétní návrhy, námìty, spokojenost,
negativní zkušenosti, nespokojenost, atd. Prak-
tické využití této ankety, respektive odpovìdí,
by mìlo posloužit pro vypracování návrh èi
plánu opatøení, která budou napomáhat ke
zkvalitòování rodinného života a také navrh-
nout zpùsob, jak vìcnì a finanènì podporu
realizovat. Což už není tak snadné, slibovat je
vždycky snazší. Bude-li plán vypracován dob-
øe, bude-li smysluplný, jasný, realizovatelný a
schválen zastupitelstvem mìsta, nemìl by se
stát jenom „papírem v šupleti stolu“. Nicménì
stejnì ani sebelepší plán a podpora nezajistí
to, aby byla rodina stoprocentnì š•astná, aby
se mìli všichni rádi a aby dobøe fungovaly me-
zilidské vztahy.

Aèkoli jsem zpoèátku byla spíš skeptická,
že se anket moc nevrátí, že nebude chu• na nì-
jaké vyplòování a že anonymní anketa bude i
pøíležitostí poslat „negativní vzkazy“ adresáto-
vi, jsem za všechny navrácené vyplnìné ankety
ráda. I za tìch nìkolik málo „negativnì-hul-
vátských“,které mají rovnìžvypovídající hod-
notu. Z odpovìdí jsem sivytáhla ty, které se
dotýkají èinnosti novohradského kulturního a in-
formaèního centra, rozdìlila jsem si je dle „cílo-
vých skupin“a pak dle námìtù a nyní bych
využila možnost sek tomu trochu vyjádøit.

Aktivity pro rodiny s malými dìtmi
„Divadla pro dìti i bìhem roku“ –

Opravdu se nám velmi osvìdèily (dle návštìv-
nosti) letní divadelní pøedstavení na hradním
nádvoøí. Dìti i rodièe na nì chodí rádi, snaží-
me se vybírat divadla kvalitní a rùznorodá, ce-
novì pøijatelná. V pøíštím roce pøidáme do
nabídky divadlo pro dìti i v lednu (11. 1.) a
dubnu (12. 4.), pokusíme se pozvat i nìjaké di-
vadélko s vánoèní tématikou.

„Pøímìstské tábory“ – Regulérní pøímìst-
ské tábory KIC poøádat nemùže. Nicménì
v dobì letních prázdnin se konají v Koželužnì
tzv. Tvùrèí dílny. Letos to byl napø. Ptaèí tý-
den (malování), Tvoøení pro ženy a dívky
(rùzné techniky), 2 týdny tvoøení s paní L. So-
vovou. Pøíští rok budeme v tìchto aktivitách
pokraèovat a pokud se nám podaøí zajistit další
lektory a zapracovat to do rozpoètu, nabídku
rozšíøíme.

Plánovaný hudební týden se letos neusku-
teènil z dùvodu malého poètu pøihlášených
dìtí, ale možná i proto, že jsme asi pøíliš zvedli
la•ku v požadavcích na hráèské schopnosti
dìtí. Od tohoto nápadu však nechceme upustit.
V souèasné dobì pøipravuje pan uèitel Petøval-
ský (ze ZUŠ N. Hrady) rozpis nìkolika písni-
èek od J. Uhlíøe a Z. Svìráka pro rùzné
hudební nástroje. A pokud budou mít dìti, ro-
dièe a uèitelé zájem se zapojit, mohou se zaèít

v prùbìhu první pùlky roku 2014 písnièky
uèit. A pak v létì, v prùbìhu jednoho èerven-
cového týdne,bychom z dìtí vytvoøili malý
letní orchestr, kde by se všechny nástroje se-
hrály spoleènì a na závìr hudebního týdne
bychom uspoøádali koncert. Pokud už teï
víte, že by se to vám i vašemu dítìti líbilo, mù-
žete se informovat podrobnìji na KIC N. Hra-
dy (K. Jarolímková).

„Možnost jít s dìtmi nìkam za každého
poèasí“– To je požadavek trochu obecnìjší a
složitìjší, v tuto chvíli nedokážu pøesnì napsat,
co by mìlo nebo mohlo KIC (nebo Mìsto) udì-
lat. V tomto roce napøíklad z rozpoètu KIC byly
financovány prorodinné aktivity v Koželužnì
zajiš•ované paní L. Sovovou (v pracovní dny a
o sobotách). Pøíští rok by se mìlo pokraèovat,
akorát sobotní èinnosti budou pouze jednou
mìsíènì s ohledem na jejich poptávku.

„Akce èarodìjnice pro dìti“- Poèet akcí
pro dìti, které KIC poøádá, je samozøejmì je-
nom èást z celkového množství veškeré èin-
nosti a její další nárùst znamená i nárùst
rozpoètu a poøádajících lidí. Ale vzhledem
k tomu, že se tato akce spoleènì s akcí „vel-
kých èarodìjnic“ pøi stavìní Májky stejnì
koná, nemyslím si, že je potøeba dìlat další
akci. Naopak je skvìlé, že„Èarodìjnice“ fun-
gují spontánnì, že akci poøádají lidi s chutí aniž
by jim to nìkdo diktoval, že je to baví a že pøi
tom baví i sami sebe. To je velice cenné a ne-
myslím si, že by zrovna Mìsto mìlo do toho nì-
jak zasahovat a „zmocnit“ se poøadatelování.

Aktivity a vyžití pro „mlaïochy“
„Diskotéky, taneèní zábavy“– Diskotéky

jsme nìkolikrát v minulosti uskuteènili, vždy
to byly prodìleèné akce a byly poøádány pro
nás za nekorektních a nevyhovujících podmí-
nek ze strany majitele Hotelu Máj. No a bo-
hužel nìkdy svým charakterem a prùbìhem
se vzdalovaly akcím„kulturním“. Nicménì
pøíští rok bychom chtìli uspoøádat Èertovskou
diskotéku (v pátek 5. 12.) v Kulturnì –spolko-
vém domì a to pøedevším pro ty, kteøí si chtìjí
hlavnì zatancovat a nikoli jenom celý veèer
pít na baru.

„Klubovna pro mládež, nízkoprahové
centrum pro mladé, aktivity pro mládež 13,
14, 15leté“, „ dát možnost, aby si mládež or-
ganizovala akce sama, nechtìjí aby jim do-
spìlí nìco organizovali“ -

Období mezi tøináctým a osmnáctým ro-
kem života je hodnì „nároèné“ a krásné záro-
veò. Kdo to už má za sebou, tak o tom ví své,
pokud ovšem na to už úplnì nezapomnìl. Je to
období, kdy je tøeba dost makat ve škole, pro-
filovat svoje zájmy aby se nám lépe hledala
støední škola èi uèilištì, je to období prvních
lásek, chuti vyzkoušet si jak chutná adrenalin,
nechápat své rodièe, provokovat a dát vìdìt o
své existenci.

Trochu pochybuji o tom, že pokud by tato
cílová skupina dostala nìjakou speciální na-
bídku od dospìlákù na „volnoèasové vyžití“,
zda by o ni vùbec stála.

Co a jak udìlat? Máte konkrétní pøedstavu?
Jste ti, kteøí ví co dìlat? Co by mìlo v tom udì-
lat mìsto nebo KIC? Chcete s tím nìjak po-
moct? Založíte Klub mladých a budete chtít

sami poøádat program takového klubu, tøeba
nìjaké zábavné a hudební akce, jezdit na poz-
návací výlety, dìlat neformální turnaje ve stol-
ním fotbale…? Zajdete za námi a øeknete
nám to?

Aktivity pro seniory
„Proseniorské aktivity“ - Jednou z nej-

hezèích proseniorských aktivit je urèitì radost
z vnouèat. Alespoò tak to prožíval mùj tatí-
nek, když jsem mìla svoje dìti malé. Vždyc-
ky byl smutný, když naší rodinì nevyšel
o víkendu èas na návštìvu a já musela vysvìt-
lovat, že bychom rádi jeli tøeba na nìjaký vý-
let, dìlali si svoji práci doma a vìnovali se
sami sobì.

Nicménì je urèitì dobøe, když senioøi mají
poøád nìco pøed sebou, co je baví a motivuje,
když se na nìco tìší, co je jenom pro nì, èím se
ještì mùžou rozvíjet. V našem mìstì aktivnì
funguje napøíklad Senior klub podporovaný
mìstem a který poøádá akce šité sobì na míru.
Díky paní Sovové a podpoøe mìsta funguje i
univerzita tøetího vìku. Pro seniory jsou sa-
mozøejmì urèeny i všechny ostatní kulturní
akce (koncerty, divadla, výstavy), aèkoli ne-
mají pøívlastek „seniorský“, tam všude jsou
zvaní a vítaní a co se týèe cenové dostupnosti,
tak vstupné na akce jsme se snažili do letošní-
ho roku „držet“ vždy v pøijatelné výši s ohle-
dem na náš rozpoèet.

„Taneèky pro seniory“ – Pokud je tím
mínìno tancování pøi muzice, tak letošní pod-
zim byly tøi pøíležitosti k zatancování si. První
v záøí pøi Gastroslavnostech, kdy veèer hrál ta-
neèní orchestr Alfa, v øíjnu taneèní veèer s or-
chestrem Globus a v listopadu taneèní veèer
s Mladou kapelou, kterou støídal DJ R. Šollar
s popovými a „normálnì tancovatelnými“
písnièkami. Všechny tøi tancovaèky byly
v Kulturnì-spolkovém domì, v pìkném pros-
tøedí, souèástí byla i lehká výuka tance s ta-
neèním mistrem a bylo zajištìno i obèerstvení.
Bohužel malý zájem o tancování (ve mìstì
s nìkolikaletou tradicí taneèní soutìže) pøed-
èil naše oèekávání. Ale tøeba se to ještì pøíští
rok nìjak roztancuje.

Tolik zatím vše, co mne v tuto chvíli napa-
dá ve vztahu k anketì a vybraným námìtùm.
V pøíštím èísle NZ bych ještì pokraèovala,
k nìkterým námìtùm budu snad už více kon-
krétní, protože bude z velké èásti hotový ka-
lendáø kulturních akcí na rok 2014 vèetnì jeho
rozpoètu. Urèitì je naším pøáním, aby si v nìm
všichni našli nìco, co je zaujme, potìší, poba-
ví a zkvalitní život po té kulturní stránce. KIC
je urèitì otevøené pro další kulturní inspiraci,
pro korektní jednání, pro spolupráci, ale musí
to být v souladu s našimi pracovními a finanè-
ními možnostmi.

A ještì na závìr tradièní velké podìkování
všem lidem, institucím, zájmovým organiza-
cím a podnikùm, kteøí se jakýmkoli pozitiv-
ním zpùsobem podíleli v roce 2013 na
nabídce kulturnì-spoleèenských akcí v našem
mìstì a okolí.   Dìkujeme (si).

K. Jarolímková
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Nejen o kulturní nabídce a významu spolupráce III
V øíjnovém a listopadovém NZ jsem vám

trochu blíže pøedstavila paní Lenku Øíhovou
z Konferenèního centra novohradského zám-
ku a pátera Tomáše Libanta z novohradského
kláštera. Tyto rozhovory, stejnì jako ten dneš-
ní, mají za cíl „otevøít dveøe“ novohradským
památkám a informovat vás o tom, co se za je-
jich zdmi dìje, jací lidé tam pracují, jaké hod-
noty vytváøejí a pøedevším jak se podílejí na
kulturním povìdomí a životì našeho mìsta.
Všechny tøi objekty – zámek, kostel a hrad se
v letošním roce podílely na realizaci série kon-
certù na památkách„Novohradská hudební
trilogie“, o které jsem seznamovala ètenáøe
témìø celý rok. Dnes tedy nabízím potøetí po-
otevøené dveøe(nebo spíš bránu) novohrad-
ského hradu.

Rozhovor s kastelánem
Mgr. Janem Smolíkem
a prùvodkyní Mgr. Markétou
Èížkovou ze státního hradu
Nové Hrady

1. Mohli byste øíci ètenáøùm, jaká byla
návštìvnost novohradského hradu za posled-
ní tøi roky?

„Rožmberský“ rok 2011 pøinesl rekord
v poètu návštìvníkù i v tržbách za vstupné
v celé novodobé historii hradu, kdy objekt
slouží jako památka pøístupná veøejnosti. Náv-
štìvnost byla 24 319 osob, což èinilo více než
1 150 000 Kè v tržbách za vstupné. Rekordu
urèitì významnou mìrou napomohl již zmi-
òovaný „Rožmberský rok“, který byl i po
marketingové stránce velmi dobøe pøipraven
za spolupráce Národního památkového ústa-
vu, Jihoèeského kraje, obcí a mìst v bývalém
rožmberském dominiu a celé øady dalších
subjektù.

V porovnání s tímto rekordem návštìvnost
v roce 2012 citelnì poklesla na necelých
17 000 osob. Dùvodù bylo nìkolik. V plné síle
se jednak projevila ekonomická krize, navíc
bìhem prázdnin byl problém se do Nových
Hradù vùbec dostat. Mìsto obklopil vìnec
uzavírek silnic s objížïkami, kde bloudili nì-
kdy i místní. K tomu se pøidala havárie v hrad-
ním pøíkopu, který musel být veøejnosti opìt
uzavøen. Po kvìtnovém pøívalovém dešti
s krupobitím se sesula èást eskarpy u zadního
mostu.

Rok 2013 sice nepøinesl výrazné oživeni
v trendu návštìvnosti, ale aspoò se zdá, že se po-
daøil zastavit pokles. K poslednímu øíjnu hrad
Nové Hrady navštívilo 18 564 osob. K dosažení
tohoto výsledku významnou mìrou pøispìlo
také zpøístupnìní severozápadní vìže, odkud je
pøekvapivì pìkný výhled jak na mìsto Nové
Hrady, tak i do èásti Tøeboòské pánve a na èást
Novohradských hor.

2. Vaše hlavní èinnost je péèe o kulturní
památku a její zpøístupnìní veøejnosti. Co
tradièního a co nového chystáte na pøíští
rok? Do jakých aktivit jste zapojeni v rámci
akcí Památkového ústavu È. Budìjovice?

Naší hlavní èinností je opravdu ochrana a
citlivá prezentace jak movitého, tak nemovité-
ho kulturního dìdictví. Doprovodné kulturní
programy jsou sice dùležitou, ale rozhodnì ne
hlavní stránkou naší práce. Takže se nesnaží-
me poøádat velké množství kulturních akcí za
každou cenu, ale zamìøujeme se na nìkolik již
osvìdèených tradièních podnikù, na druhou
stranu velmi rádi vycházíme vstøíc dalším sub-
jektùm, které mají zájem o poøádání kultur-
ních akcí napøíklad na nádvoøí hradu. V tomto
smìru se nám velmi osvìdèila spolupráce
s mìstemNové Hrady. Stejnì tak umožòujeme
umìlcùm, umìleckým øemeslníkùm i školám
za výhodných podmínek realizovat výstavy
soudobéhoumìní v hradní galerii.

Když se ještì vrátím ke kulturním podni-
kùm, které poøádá správa hradu v takøíkajíc
vlastní režii, urèitì nebudou v roce 2014 chy-
bìt tématické Velikonoèní a Adventní pro-
hlídky hradu, na konci prázdnin již také
tradièní Hradozámecká noc a poslední øíjno-
vou sobotu Podzimní hradní slavnosti. Náv-
štìvní doba hradu by mìla zùstat v roce 2014
stejná jako letos, to znamená od poèátku dub-
na do konce øíjna otevøeno dennì mimo pon-
dìlí, o prázdninách dennì, od listopadu do
bøezna bude v provozu Zimní prohlídková tra-
sa v pøedem vypsaných termínech. V tomto
pøípadì je nejlepší pøedem navštívit webové
stránky hradu www.hrad-novehrady.eu, kde
se snažíme mít vždy aktuální informace.

V rámci celé Èeské republiky bude v roce
2014 pro návštìvníky památkových objektù
nejen ve správì NPÚ pøipraven opìt vìrnostní
program se vstupem zdarma po pøedchozí
návštìvì nìkolika památkových objektù a
s losováním o zajímavé ceny. Hrad Nové Hra-
dy by také mìl zùstat zapojen do projektu Po-
hádkové Èesko.

By• i jen ve struènosti zmínit co se dìje na
ostatních památkových objektech by byla sta•,
která by zabrala celý Novohradský zpravodaj.
Doporuèím tedy návštìvu našich webových
stránek. Stránky hradu Nové Hrady jsem již
zmiòoval, ostatní jihoèeské objekty, pokud je
èlovìk nechce hledat pomocí tøeba googlu,
mají obdobnou strukturu adresy: napøíklad
www.hrad-rozmberk.eu. Za pozornost stojí
urèitì web Památkové správy NPÚ v Èeských
Budìjovicích www.npu-cb.eu, stránky celého
NPÚ pak jsou www.npu.cz.

3. A nyní jedna tak trochu „ohraná“ otáz-
ka týkajícíse hradní restaurace. Je nìjaká
nadìje, že se na hradì otevøe nìjaké obèer-
stvení, stylová restaurace, „støedovìká“
krèma?

Prostory, ve kterých byla hradní restaura-
ce, pùvodnì sloužily jako maštale pro konì a
chlévy pro dobytek. Tehdy by asi nikoho
soudného nenapadlo, že za nìkolik století zde
bude chtít nìkdo provozovat krèmu. Pøedcho-
zí využití však limituje naše souèasné poèíná-
ní. Prostory jsou vlhké, zdi prolezlé sanitrem,
který byl pro zajímavost døíve jednou ze tøí
hlavních surovin na výrobu èerného støelného
prachu, a do zdí se dostal právì díky chovu do-
bytka, a proto je velmi obtížné místnosti pøi-
pravit tak, aby vyhovovaly všem souèasným
požadavkùm. Po pøedchozím nájemci byla
restaurace, díky pøíliš intenzivnímu kuchyò-
skému provozu a pùsobení vlhka a solí ve
zdech v dále nepronajmutelném stavu. Proto
zde již nìkolik let probíhají stavební úpravy a
nìkteré bezproblémové èásti jsou i pøíležitost-
nì využívány – sál napøíklad pro rùzné semi-
náøe, koná se tu pravidelnì hudební soutìž pro
dìti ze ZUŠ, bývá zde zázemí pro úèinkující
pøi kulturních akcích.
Do budoucna se nicménì poèítá s nìjakým
stylovým jednoduchým obèerstvením pro
návštìvníky a to pouze bìhem provozních
hodin hradu a pøi kulturních akcích. Podnik
by nefungoval celoroènì, ale jen bìhem léta a
bude celý nekuøácký. V ideálním pøípadì by
pak krèmu provozovala pøímo správa hradu.
NPÚ sice v tuto chvíli nemá koncesi na
provoz hostinské èinnosti, nicménì se o jejím
zøízení uvažuje.

Na závìr bych rád podìkoval návštìvní-
kùm hradu, ale i všem dalším subjektùm s ni-
miž v Nových Hradech spolupracujeme, za
pøízeò v roce 2013 a vše nejlepší do roku 2014.

4. A tøi otázky pro hradní prùvodkyni
Mgr. Markétu Èížkovu. Co je na prùvodcová-
ní nejvíc zajímavého, jaký má nejzajímavìjší
zážitek a jaké jsou její záliby èi koníèky?

Na provádìní je nejzajímavìjší setkávat se
s novými lidmi i když s nìkterými je mnohdy
tìžko vyjít a to je to nejtìžší. Z neopakovatel-
ných zážitkù, pokud pomineme neustálé dota-
zy typu zda byla v pøíkopuvoda a proè tam
nejsou medvìdi, je jistì neopakovatelná vìta
jedné návštìvnice, která pøi pohledu na práce
pøi opravování pøíkopu prohlásila, že je dobré
budovat protipovodòové zátarasy. Mým nej-
vìtším koníèkem jehistorie a turistika.

Obìma vám dìkuji za odpovìdi, pøeji klid-
ný Advent a do dalšího roku pøeji hodnì zvída-
vých a milých návštìvníkù, a• máte dost sil i
penìz na opeèovávání naší hlavní novohrad-
ské památky a a• se vám daøí vytváøet pøíjem-
nou hradní atmosféru pro všechny, kteøí k vám
hradní branou vstoupí. Tìším se na další dob-
rou spolupráci.

K. Jarolímková



prosinec 2013 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 17



18 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ prosinec 2013



prosinec 2013 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 19

Ústav nanobiologie
a strukturní biologie CVGZ AV ÈR, v.v.i.

Vás srdeènì zve na

11. Zámecký ples
dne 22. 2. 2014 od 19.00 hodin

v historických sálech
novohradského zámku

Tìšit se mùžete na klasický smyècový
hudební doprovod s pøedtanèením,

klavírní koncert
a zajímavý hudební program,

bohatý catering a v druhé polovinì veèera
na kapelu Hyalit a pestrou tombolu.

Pøedprodej vstupenek:
rihova.l@nh.cas.cz, + 420 606 628 865,

poèet míst je omezen
Cena vstupenky 180,- Kè

Koncert  „Vánoèní roztomilost“

Koncert nejkrásnìjších vánoèních barokních písní,
kantát a sonát pro zpìv, housle a arciloutnu

Markéta Veèeøová – soprán
Václav Návrat – barokní housle

Pøemysl Vacek – arciloutna

Tento optimistický a výjimeèný koncert evokuje radostnou at-
mosféru Vánoc. Uslyšíte na nìm skladby se symbolikou Kristova
narození a rituálních vánoèních zvykù. Písnì v barokní èeštinì, do-
bové kantáty a sonáty èi fantasie, které budou provedeny na auten-
tické nástroje a s ozdobami èi pasážemi v dobovém stylu. Trojice
interpretù (která si nìkdy øíká Musica divina Praga – Božská hudba
z Prahy) osvìží staré skladby dokonalou a pestrou hudební interpre-
taci pøesnì podle dobových zdrojù a autografù...

Václav Návrat je jednou z významných osobností svìta staré
hudby v Èesku a sólistou na barokní a klasicistní housle. Vystudoval
housle na Akademii múzických umìní v Praze a už bìhem studií se
stal èlenem komorního souboru Èeské filharmonie Pražští madriga-
listé.

Markéta Veèeøová je výjimeèná zpìvaèka, koloraturní sopranist-
ka, která dokáže i ty nejtìžší party barokních kantát a árií provést s
lehkostí a nadhledem. Zvláštì její hudební pojetí zvláštních výrazo-
vých prvkù, které se v dobì baroka nazývaly italským slovem affet-
ti, jsou v jejím podání strhujícím emotivním jazykem, který
vyjadøuje skrze tóny lidské pocity i zvukomalenost textového vyjád-
øení jevù svìta.

Pøemysl Vacek je známou osobností ve svìtì staré hudby, vyhle-
dávaným hráèem na rùzné druhy louten a theorbu. Patøí k prùkop-
nické generaci autentické interpretace v Èechách, býval èlenem
slavného souboru Musica Antiqua Praha. Nyní je také umìleckým
vedoucím vlastního souboru s názvem Ad vocem.

Program:

Èeské vánoèní písnì: Adam Michna z Otradovic

H. I. F. Biber - “Sonata Representativa” pro housle a basso continuo

Èeské vánoèní písnì: Václav Holan Rovenský

H. I. F. Biber - Passacaglia “Andìl strážný” pro sólové housle

G. F. Händel - “Singe Seele, Gott zum Preise”
z Nìmeckých árií pro soprán

A. Corelli - Sonáta g-moll (Op. 1, è.3) pro housle a basso

Adagio - Allegro

G. Ph. Telemann - “Ihr völker hört”
kantáta pro soprán, housle a arciloutnu

Nedìle 15. 12. 2013, 16.00 hod.,
Kulturnì-spolkový dùm

Další informace na KIC Nové Hrady, tel. 386 362 195,
602 150 208,www.kicnovehrady.cz
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Pravidelné aktivity v Koželužnì

¢ Tvùrèí nabídka
§ Pondìlí: 14.00–16.00

Tvùrèí dílna a klub pro nejmenší
(0–6 let s rodièi)

§ Støeda: 13.00–14.30 –Výtvarný kroužek I.

§ 14.30–16.00 –Výtvarný kroužek II.

§ Ètvrtek: 14.30–16.00 –Divadelní kroužek
– Tvoøivá dramatika pro všechny dìti

§ Sobota: 14.00–17.00 –Tvoøení pro celou rodinu

Od záøí je možné zapojit se do aktivit pravidelnì, nebo využívat
této možnosti jen pøíležitostnì. Pøijïte se seznámit s formou práce
otevøených skupin s pøipraveným výtvarným programem v krás-
ných a inspirativních prostorech Koželužny.

¢ Další nabídka
§ Pondìlí: 16.00–17.30 –Cvièení pro dospìlé

(s fyzioterapeutkou Ivou Blížencovou)

Kontakt na výše uvedené aktivity:
Lucie Sovová, 774 766 676, lu.sovova@seznam.cz

Vánoèní výstava v Koželužnì
Zveme vás na malou vánoèní výstavu do Koželužny.

Uvidíte betlémy a další vánoèní práce
žákù ZŠ a ZUŠ Nové Hrady.

Výstava je otevøena v dobì pravidelných
koželužnových aktivit nebo takto:

1. 12., 8. 12., 15. 12. 2013 vždy od 14.00 do 17.00 hod.

V jiný èas dle pøedchozí domluvy na KIC Nové Hrady,
tel. 386 362 195, kic@novehrady.cz

3. pøednáška v Novohradském muzeu

Beseda se spisovatelem
V listopadu Mìstská knihovna zprostøedkovala žákùm II. stupnì

ZŠ možnost seznámit se se spisovatelem a nakladatelem Martinem
Vopìnkou a s jeho knihou Spící mìsto, která je napsána právì pro nì
a má ještì dvì pokraèování.

Každého z nás nìkdy urèitì napadlo, co by bylo, kdyby tøeba na
celém svìtì zkolaboval internet, nešla elektøina, zmizelavoda, co by-
chom si poèali bez pomoci rodièù… Dìti v pøíbìhu Spící mìsto jsou
donuceny postarat se samy o sebe a o své mladší sourozence a jsou
nuceny zvládat i složité, vlastnì krizové situace, ve kterých se odhalu-
jí charaktery a povahy všech aktérù. D. Císaøová

–– NOVOHRADSKÉ MUZEUM––

Druhá a tøetí pøednáška
Novohradského muzea

Na konci øíjna a v polovinì listopadu se konaly další dvì pøednášky
v rámci doprovodného programu Novohradského muzea. Uskuteènily
se v sále Kulturnì-spolkového domu a pokaždé je navštívilo zhruba
ètyøicet lidí.

Na druhé pøednášce, 31.10., nazvané „Støípky z novohradské histo-
rie“ hovoøil opìt Mgr. Vladimír Hokr a tentokrát se zamìøil na nìkteré
osobnosti spojené svým životem a prací s naším mìstem. Ve svém po-
vídání se zmínil o páteru R. Chalupovi, který byl novohradským rodá-
kem a servítem v novohradském klášteøe, a dále o hudebním skladateli
J. V. Tomáškovi, dvorním skladateli Jiøího Františka Buquoye z poèát-
ku 19. století. Další informace, a to èerstvì dovezené z tøeboòského ar-
chivu, byly o zápisech týkajících se nákupu, zásob a spotøebì vína a
dalších destilátù hrabìcí buquoyské rodiny do roku 1945.

Tøetí pøednáška nazvaná „Novohradské hory - fenomén vysídlené
krajiny“ se uskuteènila 14. 11. a vedl ji pan Milan Koželuh. Ta byla o to
zajímavìjší, že nabízela prostor i pro diskusi, pro zamyšlení nad udá-
lostmi, které novohradskou krajinou prošly zejména v období druhé
poloviny 20. století. A to je téma rozhodnì hodnì velké, složité, promí-
tá se do nìho mnoho rùzných lidských osudù, osobních a stále živých
zkušeností se životem v pohranièí.

K. Jarolímková
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Kniha
jako dárek

Knihy pro dìti
i pro dospìlé,
knižní novinky

Navštivte další roèník prodejní
výstavy knih, která zaèala v sobotu
30. listopadu 2013 a dále pokraèuje

každé pondìlí, støedu a pátek
ve výpùjèní dobì do 20. 12. 2013.

Výstavu poøádá
Mìstská knihovna Nové Hrady

Návštìva v knihovnì
Ve ètvrtek 21. listopadu knihovnu navštívi-

li žáci druhé tøídy - bývalí prvòáèci - s paní
uèitelkou Janou Tomáškovou. Ty, které jsem
nevidìla od kvìtnového pasování na ètenáøe,
jsem ani nemohla poznat, jak moc za tu krát-
kou dobu vyrostli. Pøišli se podívat na nové
knížky a pøedvést, jak se od konce první tøídy
zdokonalili ve ètení. Vìtšina z nich ète krásnì
plynule, tak jako dospìlí lidé, a je vidìt, že
doma ètení pilnì trénují. Nìkteré dìti, které
jsou již v knihovnì zaregistrované, využily
návštìvy a rovnou si nìjakou pìknou knížku
vypùjèily. Potìšily mne tím, že byly všímavé a
našly a pøedaly mi nìkolik knížek, které byly
od jiných dìtských ètenáøù natržené nebo po-
èmárané… Dále je musím pochválit, že si pa-
matovaly, kam knihu vrátit, takže po jejich
odchodu jsem mìla podstatnì míò práce.

D. Císaøová

Okénko do knihovny
V jedné osobì– John Irving

Tématem Irvingova nového románu je homosexualita a sadomaso-
chistické praktiky. Pojednává o šedesátiletém bisexuálovi jménem
William, který vzpomíná na svùj nezøízený život v padesátých a
šedesátých letech.

Švábi– Jo Nesbo
Druhá kniha série Harry Hole (volnì navazuje na román „Neto-

pýr“). V jednom bangkockém nevìstinci je nalezen norský velvyslanec
v Thajsku. V zádech má nùž a v aktovce pedofilní pornosnímky.

Pilíøe zemì– Ken Follett
Rozsáhlý historický román z pera mistra akèních thrillerù Kena Fol-

letta v sobì spájí vypravìèský um, neobyèejnì barvitou pøedstavu o
støedovìké Anglii a originální myšlenku pøiblížit ètenáøùm formou èti-
vého a napínavého pøíbìhu vznik tak jedineèných staveb své doby,
jakými byly románské a gotické katedrály.

Na vìky vìkù – Ken Follett
Také ve druhém rozsáhlém pøíbìhu s historickým námìtem nás au-

tor zavádí do støedovìkého anglického mìsteèka Kingsbridge a spleti-
tých osudù jeho obyvatel. Jejich život je nerozluènì spjat s chodem
dvou místních klášterù a obchodními úspìchy vlnaøského cechu. Do
nìj zasáhne nejvìtší pohroma seslaná na lidský rod: epidemie moru.

Inferno – Dan Brown
Harvardský symbolog Robert Langdon se tentokrát ocitá v samot-

ném srdci Itálie, aby pomohl vyøešit záhadu, jež je pozoruhodnì propo-
jena s jedním z nejvìtších literárních dìl všech dob - Dantovým
Peklem. Pøi svém tajuplném poslání se Langdon musí støetnout s nezná-
mým, hrùzu nahánìjícím protivníkem; proplétá se pøitom nejen laby-

rintem florentských, benátských èi istanbulských ulièek, tajnými
chodbami, skrytými komnatami, ale také labyrintem narážek a kódù.

Obìtovaná – Táòa Kubátová
Tajemná bruslaøka se objevovala poblíž nového kanceláøského

komplexu dennì pøesnì ve stejnou dobu a stejnì pøesnì i mizela. Pro
Tomáše i pro všechny jeho zamìstnance pøedstavovala neèekaný závan
lidskosti v onìch moderních prostorách. Navíc z jejího rozevlátého po-
hybu sálal takový pocit volnosti, až se v Tomášovi cosi probudilo.

Skladatelka voòavého prádla– Martina Formanová
Autobiografická prvotina, plná vtipných úvah a bryskních postøehù,

naznaèuje, že nebudeme listovat stránkami milovaného deníèku smá-
èeného slzami lásky, ale že se nám pøedstaví osobnost, která s neobvyk-
lým nadhledem, sebeironií a vtipem dokázala rekapitulovat své životní
hledání, prohry i vítìzství.

Útìk z afrického pekla – Barbora Koudelková
Autorka jako devatenáctiletá se zamilovala do èernocha a odjela s

ním do Ghany. Strávila tam šest let a porodila dvì dìti. Pøíliš pozdì si
zde uvìdomila, že se stala bílým otrokem nigerijské mafie. Zažila tady
léta plného ponížení, bití i znásilòování, nelidské podmínky ghanského
vìzení. Za mimoøádnì dramatických okolností byla nucena s dìtmi
uprchnout zpìt do Èeské republiky.

Øeka osudu– Barbara Erskinová
Ken a Zoe, bezdìtní manželé, se odstìhují z rušného Londýna do

poklidného Suffolku, kde se øeka Deben vlévá do moøe, aby se Ken
mohl oddávat své vášni pro jachtaøení. Zoe odchodem na venkov už tak
nadšená není, zvláš• když ji zaène zneklidòovat pocit, že v novém
domovì nejsou sami.
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Infocentrum Nové Hrady informuje…
Listopad byl pro naše infocentrum mìsí-

cem plánování nového (nejen kulturního)
roku. Souèástí plánování je i pøíprava a vydání
stolního kalendáøea s tím související oslovení
místních organizací, které svojí èinností jakko-
liv pøispívají a dotváøejí kulturní nebo sportovní
dìní ve mìstì a osadách. Tímto bych ráda po-
dìkovala tìm, kteøí nám (a• už vèas nebo po ur-
gování) sdìlili termíny svých plánovaných akcí
na pøíští rok, pøípadnì poskytli i fotografie jako
pøipomínku z již uskuteènìných akcí.

Ráda bych také pøipomnìla, že na zaèátku
pøíštího roku budeme opìt prezentovat naše

mìsto i okolí na veletrzích cestovního ruchu,
kterými opìt bude brnìnský Regiontour (16. –
19. 1. 2014) bratislavský ITF Slovakiatour
(30. 1. – 2. 2. 2014) a pražský Holiday World
(20. – 23. 2. 2014). Prosím tedy všechny uby-
tovatele nebo jiné poskytovatele služeb, kteøí
by opìt chtìli využít možnost prospektového
servisu, aby nám své propagaèní materiály
poskytli nejpozdìji do 10. ledna 2014.

A nyní trochu ohlédnutí k letošnímu zpøís-
tupnìní Buquoyské hrobky, kterou jsme se
rozhodli zpøístupnit bìhem letních a podzim-
ních mìsícù, díky narùstajícímu zájmu ze stra-

ny turistù. Buquoyskou hrobku jsme otevøeli
dohromady nìkolik dní a to pouze v urèitých
hodinách a pøesto byl zájem vysoký – navští-
vilo ji cca 450 turistù, ale i místních obèanù.
V pøíštím roce bychom rádi pokraèovali a
mohli tak rozšíøit již tak bohatou nabídku míst
a památek, které je možné vidìt a navštívit.

Nakonec všem ètenáøùm Novohradského
zpravodaje pøeji pøíjemné prožití Vánoc, š•ast-
ný vstup do nového roku se ètrnáctkou na kon-
ci a v nìm jen samé pozitivní a pøíjemné
zprávy po celý rok.

Za novohradské íèko Jitka Duspivová

Nabídka mìstského rezervaèního systému CBsystem – zima 201 3
Pøehled divadelních pøedstavení, koncertù a poøadù, které se konají
v nejbližší dobì a na které je možné si zakoupit vstupenky v Kultur-
ním a informaèním centru Nové Hrady – pøízemí radnice:

Divadelní pøedstavení pro dìti:
¡ 1. 12. – Vánoce za èasù prababièek (Studio dell´arte)

– Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 1. a 15. 12. – Snìhová královna – Divadlo U Kaplièky, ÈB
¡ 2., 3. a 21. 12. – Maruška a Duch Vánoc – Malé divadlo, ÈB
¡ 4. a 5. a 28. 12. – O jednom malém ježkovi – Malé divadlo, ÈB
¡ 8. 12. – Zapomenutý èert – Divadlo U Kaplièky, ÈB
¡ 8. a 14. 12. – Vánoèní abeceda – Malé divadlo, ÈB
¡ 30. 12. – Èert a koèka – Malé divadlo, ÈB
¡ 31. 12. – Sto rokù prázdnin – Malé divadlo, ÈB

Divadelní pøedstavení:
¡ 4. a 11. 12. – Jo, není to jednoduché – Divadlo U Kaplièky, ÈB
¡ 6. 12. – Perfect days – Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 7. 12. – Muž sedmi sester – Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 7., 9. a 17. 12. – Nyní a navždy/Sedlák kavalír – DK Metropol, ÈB
¡ 9. 12. – Listování – Jamie Thomson: Temný plán – Malé divadlo,ÈB
¡ 10. 12. – Láska ke tøem pomeranèùm – Malé divadlo, ÈB
¡ 11. 12. – Slepice – Malé divadlo, ÈB
¡ 13. 12. – S tvojí dcerou ne! – Divadlo Pikl, Hluboká n. Vlt.
¡ 15. a 22. 12. – Louskáèek – DK Metropol, ÈB
¡ 17. 12. – Advent – Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 17. 12. – Divadlo Vosto5: Stand´artní kabaret – Malé divadlo, ÈB
¡ 18. 12. – Hostina dravcù – Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 18. 12. – Dívèí válka – Divadlo U Kaplièky, ÈB

¡ 19. 12. – Únos ze Serailu – Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 20., 28. a 30. 12. – Je úchvatná – Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 21. 12. – Na scénu! – Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 28. 12. – Hello Dolly – DK Metropol, ÈB
¡ 30. 12. – Bordel na ministerstvu – Divadlo U Kaplièky, ÈB
¡ 31. 12. – Saturnin – Jihoèeské divadlo, ÈB

10. 1. – A do pyžam – Divadlo Pikl, Hluboká n. Vlt.
¡ 22. 1. – S Tvojí dcerou NE!...pro Barunku

– Divadlo Pikl, Hluboká n. Vlt.
¡ 19. a 20. 1. – Rodina je základ státu – Divadlo Pikl, Hluboká n. Vlt.

Koncerty, zábavné poøady:
¡ 4. 12. – Dan Bárta & Illustratosphere – Café Klub Slavie, ÈB
¡ 7. 12. – Musica Viva - Borovany
¡ 8. 12. – Adventní koncert s mistrovským violoncellem

– Jihoèeské divadlo, ÈB
¡ 8. 12. – Cigánski diabli – Vánoèní tour 2013 – DK Metropol, ÈB
¡ 8. 12. – Alexandrovci – Budvar Aréna, ÈB
¡ 9. 12. – JKF & Nezmaøi – Konc. síò Otakara Jeremiáše, ÈB
¡ 12. 12. – Gospelové Vánoce – Kostel sv. Jana Nepomuckého, ÈB
¡ 10. 12. – Koncert sboru opery Jihoèeského divadla

– Katedrála sv. Mikuláše, ÈB
¡ 13. 12. – JKF: Pocta Václavu Talichovi

– Konc. síò Otakara Jeremiáše, ÈB
¡ 15. 12. – Vánoce s Nezmary – Borovany
¡ 23. a 26. 12. – Vánoèní koncert v Jihoèeském divadle, ÈB

Bližší informace k výše uvedeným pøedstavením najdete na
www.cbsystem.cznebo v KIC Nové Hrady.

VÁNOÈNÍ KOULENÍ O CENY
TJ Sokol Nové Hrady poøádá ve dnech 20. 12.

2013 a 21. 12. 2013 tradièní VÁNOÈNÍ KOULENÍ
o ceny. V pátek 21. 12. koulíme od 17.00 do
22.00 hod. v sobotu pak od 10.00 hod. do 18.00 hod.
Akce je urèenaširoké veøejnosti. Každý, kdo bude
mít zájem vyzkoušet si nìkterou ze ètyø drah,
bude zaøazen do nìkteré ze tøí kategorií – registro-
vaní hráèi, neregistrovaní a mládež do 14 let. Vy-
hlášení výsledkù a odmìnìní nejlepších probìhne
v sobotu po 18. hodinì. Vìøíme, že si pøijdete do
kuželny odpoèinout od vánoèního shonu. Nejen
že pøijdete na jiné myšlenky, ale i udìláte nìco
pro své tìlo. Navíc mùžete získat i nìkterou
z hodnotných cen.

Stanislav Sladký
starosta TJ Sokol Nové Hrady, oddíl kuželek

TJ Sokol Nové Hrady – oddíl kuželek informuje
Stejnì tak jako v minulých letech, i teï na podzim zahájila naše soutìžní družstva svoji

sezonu. Soutìžíme v krajském pøeboru (družstvo A), v meziokresním pøeboru (družstva B
a C) a dorostenecké kategorii v rámci kraje. O tom, že si nevedou špatnì, svìdèí jejich
umístìní. V krajské soutìži KP 1 je naše družstvo A prozatím na 4. místì. Ještì lépe si ve-
dou obì naše družstva v meziokresním pøeboru, kdy „céèko“ vede soutìž a „béèko“ se
prozatím dìlí o 5. a 6. místo v tabulce. Naši hráèi se neztrácejí ani v tabulkách jednotlivcù.
Ve svých kategoriích drží první a druhé místo v rámci meziokresní soutìže St. Sladký a
Michal Silmbrod, jedenáctý je prozatím Pavel Køíha. V krajském pøeboru drží sedmou
pøíèku St. Betuštiaková st.

Kromì uvedených mistrovských soutìží probíhá opìt Podniková liga 2013-2014, ur-
èená pro ètyøèlenná družstva firem, podnikù, rodin a všech zájemcù, kteøí se pøihlásí.

Každý, kdo má zájem, mùže pøijít povzbudit jak mistrovská družstva, tak samozøejmì
i družstva v „podnikovce“. Hracími dny jsou pondìlí, ètvrtek, pátek a sobota. Protože sa-
mozøejmì koulíme buï doma nebo v kuželnì soupeøe, doporuèuji se podívat do vitríny na
kuželnì, kde jsou pøesné termíny a èasy. Pøijïte povzbudit naše hráèe. S. Sladký
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Sportovní klub Byòov,

oddíl stolního tenisu,
poøádá

TURNAJ PRO
VEØEJNOST,

který se koná v sobotu
11. ledna 2014 od 9.00 hodin
v hernì SK Byòov
na Jakuli v ŽPSV.

Ceny a obèerstvení
budou pøipraveny.

Srdeènì zveme
všechny zájemce

o stolní tenis.

SK Byòov, oddíl stolního tenisu

Mladí fotbalisté TJ Nové Hrady informují
Mladí fotbalisté pøípravky TJ Nové Hrady a

jejich trenéøi Martin Silmbrod a Eda Emr dìkují
sponzorùm za poskytnuté finanèní prostøedky,
které byly použity k zakoupení tréninkové nará-
žecí stìny. Tato stìna zkvalitòuje pøípravu mla-
dých borcù a pøináší do tréninkù radost a zábavu.

Velký dík patøí:
  TSM Nové Hrady (paní Alenì Kedrušové)
  Trafika Nové Hrady (paní Hromasová)
  Pan Miroslav Novák
  TJ Nové Hrady

Krajský  pøebor v karate v Èeských Budìjovicích
Novohradští závodníci vybojovali pìt cenných kovù

V nedìli 10. listopadu se na Krajský pøe-
bor do Èeských Budìjovic sjelo pøes sto dva-
cet závodníkù z dvanácti jihoèeských oddílù
a škol karate. Postupový závod na MÈR se
konal ve sportovní hale Slávie Na sádkách.
Pìknì vyzdobená tìlocvièna a profesionální
pøístup poøadatele pøilákal velké množství di-
vákù. Soutìžilo se v disciplínì kata – soubor-
ná cvièení a to celkem na tøech zápasištích –
tatami, kde závodníci pøedvádìli skvìlé vý-
kony pøi ukázce krytù, úderù a kopù proti
imaginárním útoèníkùm. Pøedevším v kate-
gorii muži byla zajímavá podívaná na vyšší
mistrovská kata. Naši závodníci nastupovali
do jednotlivých kategorií na disciplínu kata
dobøe pøipraveni. V kategorii mladší žáci
soutìžili Natálie Machová, Tomáš Balko a
Marek Rolínek, kteøí pøes pìknì zacvièené
sestavy do bojù o medaile bohužel nepostou-

pili, skonèili ale v první polovinì soutìžního
pole témìø ètyøiceti závodníkù a to je mezi
elitou Jihoèeského kraje velice pìkné umístì-
ní. V disciplínì kata se podaøilo Elišce Rolín-
kové v kategorii starších žákyò obsadit pìkné
ètvrté místo. Další ètvrté místo pøidal doros-
tenec Lukáš Pavlík. V kategorii dorostenek
obsadila Adéla Zemanová první místo a po-
stoupila na MÈR. Kategorie kata muži se sta-
la pøehlídkou vrcholné formy nejlepších
„kataøù“ našeho kraje. Zvítìzil vicemistr Ev-
ropy Marek Pohanka z K. K. Písek, naši zá-
vodníci Petr Zachaø vybojoval støíbro a bronz
získal Jaromír Švenda. Premiéru mìly naše
dva kata týmy ve složení: Adam Zeman, Ma-
rek Rolínek a Tomáš Balko vybojovali bron-
zovou pozici. Dívèí tým Eliška Rolínková,
Adéla Zemanová a Natálie Machová obsadil
hezké ètvrté místo.

V odpoledních hodinách se naplno rozjela
disciplína kumite, kde ve sportovním zápase
dvojic je pøedvedeno to, co se závodníci nauèí
na mnoha hodinách tvrdého tréninku. Soutìží-
cí musí mít pøedevším dobrou fyzickou kondi-
ci, protože vydržet zápas od 1:30 minuty
u žákù až po 3 minuty u dospìlých v chráni-
èích a s chránièem zubù v ústech není nijak
jednoduché. Každému závodníkovi jsou hod-
noceny údery a kopy, ale také podmety a
chvaty, které musí provést tak, aby neporušil
pravidla a nezranil soupeøe. V neposlední øadì
musí zápasník vydržet pøedevším psychicky a
to pøedevším když prohrává nebo když již nì-
jakou tu ránu obdržel.V kategorii mladší žáci
do 35 kg za naše barvy neohroženì nastupoval
Tomáš Balko. Hned v prvním zápase tìžce bo-
joval s favoritem kategorie a budoucím finalis-
tou, kterému nakonec podlehl. V repasáži se
Tomovi také pøes veliké nasazení nepodaøilo
soupeøe porazit.

V kategorii junioøi nad 76 kg obsadil To-
máš Hermann první místo a zajistil si další po-
stup na Mistrovství ÈR, které se bude konat
8. prosince v Havíøovì.

Blahopøeji všem medailistùm k zisku cen-
ných kovù, všem závodníkùm za vzornou re-
prezentaci a dìkuji rodièùm za podporu našich
cvièencù.

Martin Hermann, pøedseda oddílu karate

Zleva trenéøi M. Hermann, Zachaø, Pavlík, Zeman, Zemanová, Rolínko-
vá, T. Hermann, trenér Balík, dole Rolínek, Balko, Machová a Švenda

Bronzový kata tým ve složení Balko, Zeman,
Rolínek

Dívèí kata tým Rolínková, Zemanová, Ma-
chová

Kata muži z leva Zachaø, Pohanka, Švenda

V sobotu 14. prosince 2013 se od 9.30 hod. ve Sportovní hale

uskuteèní Vánoèní turnaj starší pøípravky
oddílu kopané TJ Nové Hrady
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12. Mistrovství ÈR v AKJ Open Fighting & hard kata 2013
Dvì zlaté medaile do Nových Hradù

O víkendu 2. listopadu 2013 se do Plznì sjelo sto šedesát soutìžících z Nìmecka a Èeské re-
publiky na 12. Open Fighting a Hard kata – Mistrovství ÈR v Sebeobranném systému
Allkampf-Jitsu. Setkali se zde vyznavaèi sebeobranných systémù Allkampf-Jitsu, Jiu Jitsu, Bra-
zilského Jiu Jitsu, ale také karate Shoto Kan, Shito Ryu, Judo, Valetudo a MMA z celé Èeské re-
publiky.

Na zápasištích se soutìžilo v disciplínách sebeobranného systému Allkampf-Jitsu. V dopo-
ledních hodinách se konala soutìž Hard kata, kde závodníci ve dvou kolech pøedvádìli povinné
sestavy karate stylù Shoto Kan a Goju Ryu, dále pak sebeobrany Allkampf-Jistu a korejského
bojového umìní Taekwon Do, dle jejich zamìøení, kdy souèet bodù urèuje poøadí jednotlivcù.
V soutìži kata muži nad 34 let mistrovské stupnì zvítìzil Martin Hermann, když porazil Martina
Slámu z SKP È. Budìjovice a Jurgena Lohinga z Nìmecka.

Odpoledne patøilo sportovnímu zápasu AKJ Fighting. Tato disciplína je zápasová
forma Allkampf-Jitsu, kde proti sobì nastupují dvojice dle vìkových a váhových katego-
rií. Zápas má tøi fáze, v první soupeøi používají údery a kopy, v druhé se po zachycení
soupeøe již používají jen podmety, stržení a hody. Ve tøetí fázi se snaží bojovníci jeden
druhého na zemi znehybnit. Za všechny kvalitní techniky podle pravidel AKJ ÈR jsou
zápasníkùm pøièítány body a je urèeno poøadí v kategorii.

Jihoèeské barvy hájil pouze jeden bojovník junior Tomáš Hermann v kategorii nad
85 kg, ve které zvítìzil, když ve finále porazil soupeøe z AKJ Blatná.

Nyní se naši závodníci pøipravují na nadcházející Krajský pøebor mládeže v karate,
který se bude konat 10. listopadu v Èeských Budìjovicích. Tomáš Hermann se nomino-
val v kategorii junioøi +76 kg na Mistrovství ÈR v karate a intenzivnì trénuje, protože
šampionát je již 7. prosince v Havíøovì. Martin Hermann

Mezinárodní šampionát v karate Bohemia Open 2013
Dvì zlaté medaile pro TJ Nové Hrady

V nedìli 27. øíjna se ve sportovní hale
v Èeských Budìjovicích konal mezinárodní
šampionát v karate Bohemia Open, kterého
se zúèastnilo témìø ètyøi sta soutìžících ze še-
desáti tøí oddílù a škol karate. Na tento mezi-
národní závod pøijeli karatisté z Polska,
Maïarska, Slovenska, Nìmecka, Dánska,
Rakouska, Rumunska, Ruska, Gruzie, Ang-
lie, Skotska, Arménie, Bìloruska, Lucembur-
ska, ale také z USA, Brazílie a Indie. Pøed
nadcházejícím Mistrovstvím svìta ve Španìl-
sku zde byla samozøejmì vidìt i kompletní
reprezentaceÈeské republiky. Náš soutìžní
tým se skládal ze zkušenýchzávodníkù Martina
Hermanna, Jaromíra Švendy, Petra Zachaøe a
Tomáše Hermanna. První zkušenosti v meziná-
rodní konkurenci získali Tomáš Balko, Eliška
Rolínková,Natálie Machová, Marek Rolínek a
Adam Zeman. Tým doprovázel trenér Tomáš
Rolínek a rovnìž poèetná výprava rodièù, kte-
øí naše závodníky významnì podpoøili svojí
úèastí a hlasitým fandìním;-).

Dopoledne již tradiènì patøilo disciplínì
kata, kde v sestavách závodníci prezentují
soubor krytù, hmatù, chvatù, úderù a kopù
podle pravidel Svìtové federace karate. V ka-
tegorii kata Master muži +35 let zvítìzil Mar-
tin Hermann, když ve finále porazil Martina
Slámu z Kesl Ryu Praha a v semifinále Vladi-
míra Mareše zKarate Mladá Boleslav. V kate-
gorii starších žákyò vybojovala hezké 5. místo
Eliška Rolínková. Mezi muži – 35 let obsadil
(po skvìle zacvièené sestavì) bodované 5. mís-
to Petr Zachaø. Ve stejné kategorii Jaromír
Švenda bohužel nepostoupil z prvního kola,
kde podlehl Vikovi (ten skonèil na 4. místì).
I pøes to, že Natálka Machová, Tomáš Balko,
Marek Rolínek a Adam Zeman zacvièili své
kata bez chyb a s velikým nasazením, z první-
ho kola nepostoupili. Zkušenosti získané na
této mezinárodní soutìži jistì využijí na Kraj-
ském pøeboru v karate, který se koná 10. listo-
padu v Èeských Budìjovicích.

V odpoledních hodinách se rozbìhla sou-
tìž disciplíny kumite, ve kterém se karatisté

utkali ve sportovním zápase dvojice dle vìko-
vých a váhových kategorií. Mezi nejmladšími
bojovníky se prosadil Tomáš Balko, který
v kategorii mladší žáci +35 kg po soubojích se
zkušenìjšími protivníky obsadil pìkné a bo-
dované 5. místo. Druhou zlatou medaili pro
náš oddíl vybojoval Tomáš Hermann, když ve
finále juniorù +76 kg zvítìzil nad Hung Hoang
Thanem z Fight Clubu Èeské Budìjovice. Ne-
opakovatelnou atmosféru mìl ceremoniál pøe-
dávání medailí vítìzným závodníkùm, kdy
medaile za disciplinu kata pøedával pìtinásob-
ný Mistr svìta v kata a èlen italské státní repre-
zentace Luca Valdesi, Medailistùm v kumite
pøedávali ceny svìtoví šampioni Rafael Agha-
yev a Shahin Atamov. Slavnostní atmosféru
doplòovala perfektnì vyzdobená sportovní
hala a bouølivá atmosféra vytvoøená velkým
poètem divákù, kteøí pøišli na tuto mezinárod-
ní soutìž závodníky podpoøit.

Martin Hermann,
oddíl karate TJ Nové Hrady

V kateorii muži kata nad 34 let zvítìzil Martin Her-
mann pøed Martinem Slámou z SKP È.Budìjovice a
Jurgenem Lohingem z Nìmecka

Tomáš Hermann vítìzí v kumite junioøi +76 kg
ceny pøedávali Athamov a Aghayev

Tomáš Hermann zvítìzil v kategorii junioøi
nad 85 kg

Závodní tým z leva Eliška Rolínková, Jaromír Švenda, Adam Zeman, Martin Hermann, Marek
Rolínek, Petr Zachaø, Natálka Machová, Tomáš Balko
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DROGERIE, HRAÈKY
NA NÁMÌSTÍ
Celý kolektiv našeho obchodu dìkuje všem našim vìrným zákazníkùm
za projevenou pøízeò a dovoluje si je pozvat na pøedvánoèní nákupy.
Jak si mnozí z Vás již všimli, snažíme se sortiment dále rozšiøovat.
Novì po pøestìhování naší prodejny nabízíme také hraèky.
Co vše u nás najdete?

V nabídce máme:
¢ dárkové kosmetické kazety, balíèky od 59 Kè
¢ pøírodní bio kosmetika Bione
¢ vlasová kosmetika
¢ tìlová kosmetika
¢ ple•ová kosmetika
¢ potøeby pro holení
¢ deodoranty, toaletní vody, parfémované vody
¢ vlasová a kosmetická galanterie
¢ drogistické zboží pro vaši domácnost

a mnoho dalších výrobkù

Pro vaše malé ratolesti nabízíme stavebnice, panenky, hrací sady, kostky,
auta, interaktivní hraèky, hraèky pro nejmenší, puzzle, spoleèenské hry a jiné.

Všem obèanùm našeho mìsta pøejeme krásné prožití vánoèních svátkù,
mnoho štìstí a úspìchù do nového roku 2014

KDO INZERUJE,
TEN PROSPERUJE!

Vánoèn í pøání
Pøejeme všem našim zákazníkùm pìkné a spokojené

vánoèní svátky a do dalšího roku pøejeme hodnì zdraví,
štìstí a osobní spokojenosti.

Dìkujeme za návštìvu a pøízeò
všem spokojeným zákazníkùm.

Prodejna Emilka s.r.o.

Novì otevøené

DÁMSKÉ A PÁNSKÉ
KADEØNICTVÍ

v Hranicích è. p. 18,
od kaplièky vlevo.

Specializované hlavnì na trvalé
ondulace od 270 Kè,
zve pøedevším starší klientelu.

Tel.: 737 130 486
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Pohøební služba
Záviš s. r. o.

Kanceláø: Trhové Sviny, Školní 661 (bývalý areál Fruty)
Èeské Budìjovice (naproti pracovnímu úøadu)

Pøevoz zesnulých, projednání pohøbù, kremace.
Projednání vèetnì sobot i nedìlí.

Otevøeno  dennì Po-Pá: 7.30 – 15.30 hod.

Po pracovní dobì, v pøípadì nepøítomnosti, v noci.

Volejte nonstop služba: 602 888 552, 725 856 131

Ü
Sbìrna fotografií a barevné filmy

Ü Školní a papírenské potøeby

Ü Žvýkaèky a drobné cukrovinky

Ü Baterie všech druhù

Ü Dobíjení mobilù

T R A F I K A
Ing. Milana Hromasová

øádková inzerce

§ Prodám  byt 2+1,k tomu možno zahrádku + garáž v N. Hradech.
Byt je ve støedu mìsta, je zateplený a má plastová okna.
Tel.: 721 928 554

§ Prodám byt 3+1v Nových Hradech – Zahradní ètvr•, OV,
po rekonstrukci, 68 m2, nízké náklady, sklepní kóje,
parkování u domu, cena 890.000 Kè

§ Prodám levnì!!! 4 ks letní gumy  175/70 R13
2 ks zimní gumy 175/70 R13, k doptání na tel.: 721 036 614

§ Prodám stavení parcelu3500 m2 – Dobrá Voda – Novohradské
hory. Cena 760 000 Kè. Telefon.: 777 988 414

§ Pronajmeme byt 3+1v panelovém domì v Nových Hradech.
Tel.: 728 723 401

Firma MEDISIZE CZ, s. r. o. sídlící v Trhových Svinech
dìkuje všem svým zamìstnancùm za úspìšné zvládnutí

pracovních úkolù v roce 2013 a pøeje jim a jejich
rodinám do nového roku 2014 hodnì

pracovních a životních úspìchù.

Informace o možnosti zamìstnání podává
personální oddìlení MEDISIZE CZ, s. r. o.,

Tovární 560, 374 15 Trhové Sviny,
tel.: 386 305 277, e-mail:lhauptmanova@medisize.cz

tel.: 386 362 192, mobil: 724 087 560


